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La réunion publique de commission est ouverte à 14 h 05 et présidée par M. Ortwin Depoortere. 
De openbare commissievergadering wordt geopend om 14.05 uur en voorgezeten door de heer Ortwin 
Depoortere. 
 
Les textes figurant en italique dans le Compte rendu intégral n’ont pas été prononcés et sont la reproduction 
exacte des textes déposés par les auteurs. 
De teksten die in cursief zijn opgenomen in het Integraal Verslag werden niet uitgesproken en steunen 
uitsluitend op de tekst die de spreker heeft ingediend. 
 

01 Question de Chanelle Bonaventure à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "La formation contre le harcèlement et les violences sexuels des agents de 
gardiennage" (55036624C) 

01 Vraag van Chanelle Bonaventure aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen en Democratische Vernieuwing) over "De opleiding voor bewakingsagenten inzake 
grensoverschrijdend gedrag en seksueel geweld" (55036624C) 
 

01.01  Chanelle Bonaventure (PS): Monsieur le président, madame 

la ministre, fin avril se tenait le festival Inc'Rock, lançant ainsi la saison 
des festivals dans notre pays. Hélas, comme dans de nombreux autres 
événements, plusieurs agressions sexuelles ont été recensées sur 
place, des faits graves qui soulèvent une nouvelle fois la question de 
la prise en charge des victimes de violences sexuelles en milieu festif. 
 
Face à de tels faits inacceptables, plusieurs initiatives en matière de 
sensibilisation ont déjà été prises, notamment au niveau des forces de 
police mais aussi du grand public et du secteur horeca. En dé-
cembre 2021, suite au mouvement BalanceTonBar, j'avais pris l'initia-
tive de déposer, avec mon groupe, une proposition de loi visant à in-
troduire une formation contre le harcèlement et les violences sexuels 
pour les agents de gardiennage qui travaillent dans le milieu des sor-
ties. 
 
Le 9 mai, en commission et sur cette base, nous avons eu l'audition de 
Bert Hoffer du SPF Intérieur. S'il a souligné que celle-ci était une bonne 
idée, il a également exposé les initiatives déjà prises avec le secteur 
afin d'intégrer ces nouvelles compétences dans les matières actuelles 
de manière transversale, tant pour les futurs agents que les anciens 
via la formation continue. 
 
Il nous a indiqué espérer que le cursus serait adapté cette année en-
core via une modification d'arrêté royal.  
 
J'aimerais dès lors, madame la ministre, vous poser les questions sui-
vantes: pourriez-vous m'indiquer quand, à votre niveau, vous comptez 

01.01  Chanelle Bonaventure 

(PS): Eind april deden er zich ver-
schillende gevallen van seksuele 
agressie voor tijdens het festival 
Inc'Rock, waardoor het vraagstuk 
van de slachtofferzorg aan de orde 
gesteld wordt. De politie en de ho-
reca zetten sensibiliseringsinitiatie-
ven op touw. Eind 2021 heb ik een 
wetsvoorstel ingediend dat ertoe 
strekt bewakingsagenten in het uit-
gaansmilieu een opleiding te geven 
inzake omgaan met grensover-
schrijdend gedrag en seksueel ge-
weld.  
 
Op 9 mei benadrukte een expert 
van de FOD Binnenlandse Zaken 
dat dit een goed idee was. Hij 
lichtte toe welke initiatieven er ge-
nomen werden om die competen-
ties via permanente vorming in de 
huidige opleiding op te nemen. Hij 
hoopt ook dat het studiepro-
gramma via een aanpassing van 
het koninklijk besluit aangepast 
wordt. 
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atterrir dans ce dossier et adopter formellement l'adaptation de la for-
mation des agents de gardiennage? 
 
Par ailleurs, dans une approche plus globale et transversale, pouvez-
vous m'indiquer les autres initiatives que vous avez déjà prises en con-
certation avec vos collègues, tant du niveau fédéral que régional, afin 
de mieux lutter contre les violences sexuelles dans le milieu des sorties 
et assurer l'accompagnement et le dépôt de plainte des victimes? En-
fin, en concertation avec le secteur, une réflexion est-elle menée afin 
de mieux enregistrer ces faits dans le milieu des sorties par rapport à 
la situation qui prévaut actuellement? 
 

Wanneer zult u de opleiding voor 
bewakingsagenten aanpassen? 
Welke andere initiatieven neemt u, 
samen met uw collega's van de fe-
derale overheid en de gewesten, 
om dergelijke fenomenen te bestrij-
den en de slachtoffers ondersteu-
ning te bieden? Denkt u samen met 
de sector na over manieren om 
dergelijke feiten beter te registre-
ren?  
 

01.02  Annelies Verlinden, ministre: Madame Bonaventure, en ré-

ponse à votre question concernant cette formation des agents de gar-
diennage dans le milieu des sorties, en matière d'intimidation et de vio-
lences sexuelles, je peux vous communiquer que mon administration 
a immédiatement abordé ces thématiques au sein de la commission 
de formation du gardiennage, à la lumière des faits rapportés dans la 
presse. 
 
Un accord a été trouvé, dans cette commission, concernant l'adapta-
tion du profil des compétences pour ces agents de gardiennage et cela 
se traduit par une modification du contenu de la formation. 
 
De plus, il est également prévu que les agents de gardiennage travail-
lant dans ce secteur doivent suivre une formation continue supplémen-
taire en lien avec cette thématique. Tout cela est actuellement trans-
posé formellement en réglementation. Je prévois que l'arrêté royal ré-
gissant ces formations soit adapté courant 2023. 
 
Parallèlement à la modification de la réglementation, les organismes 
de formation agréés pour organiser cette formation d'agents de gar-
diennage dans le milieu des sorties sont d'ores et déjà sensibilisés aux 
adaptations à apporter à la formation. La formation doit toujours être 
actualisée. Il va de soi qu'aujourd'hui aussi, lors des cours, il faut doré-
navant prêter attention au rôle des agents de gardiennage dans des 
situations de comportements déviants potentiels et effectifs. 
 
Quant à l'approche plus globale et transversale, début mai, la Direction 
générale Sécurité et Prévention a lancé un guide d'inspiration sous 
forme numérique pour lutter contre les violences sexuelles et sexistes 
dans l'espace public. Le guide rassemble, à l'échelle nationale, les pra-
tiques développées au sein des villes, communes et zones de police, 
ASBL et ONG, en vue de parvenir à réduire l'effet des violences 
sexuelles et sexistes à travers la mise en place d'actions visant à ré-
duire le sentiment d'insécurité de toute personne concernée par les 
violences sexuelles et sexistes au sein de l'espace public. 
 
Ce même guide a pour objectif principal d'inspirer les villes, les com-
munes et les zones de police qui n'ont pas encore d'action concrète à 
développer sur la base de ce qui existe déjà. 
 
Chaque action est présentée sur le site B-safe.be au moyen d’une fiche 
qui reprend la description du projet ainsi qu’un point de contact pour 
obtenir de plus amples informations. De cette manière, la DGSP en-
courage l’interconnexion entre les différents partenaires qui luttent 
contre les violences sexuelles et sexistes. Le guide est divisé en quatre 
types de lieux publics où le sexisme et les violences sexuelles peuvent 
se produire, les milieux festifs en faisant partie. Pour cette typologie, 

01.02 Minister Annelies Verlin-

den: In het licht van de gebeurte-
nissen die in de pers verschenen 
zijn, heeft mijn regering deze the-
ma's in de commissie Opleiding 
Bewaking aangekaart. Er werd 
overeenstemming bereikt over de 
aanpassing van het competentie-
profiel voor deze agenten, wat zich 
vertaalt in een wijziging van de op-
leiding. Bovendien zullen ze over 
die thematiek een aanvullende bij-
scholing moeten volgen. Het ko-
ninklijk besluit tot regeling van die 
opleidingen zal in de loop van 2023 
aangepast worden. 
 
Tegelijk met de aanpassing van de 
regelgeving worden de voor het ge-
ven van die opleidingen erkende 
organisaties al op de hoogte ge-
bracht van de wijzigingen die door-
gevoerd moeten worden. In de op-
leiding zal voortaan ook de rol van 
de bewakingsagenten in situaties 
van grensoverschrijdend gedrag 
belicht worden. 
 
Wat de globale en transversale be-
nadering betreft, heeft de AD Vei-
ligheid en Preventie begin mei een 
digitale gids gelanceerd voor de 
bestrijding van seksueel en gen-
dergerelateerd geweld in de open-
bare ruimte. In de gids worden de 
praktijken gebundeld die in de ste-
den, gemeenten, politiezones, 
vzw's en ngo's ontwikkeld werden 
om de impact van dergelijk geweld 
te verminderen via acties die het 
onveiligheidsgevoel bij potentiële 
slachtoffers verminderen. 
 
De gids is bedoeld als inspiratie-
bron voor de steden, gemeenten 
en politiezones die nog geen con-
crete acties ontwikkeld hebben. 
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nous sommes déjà en mesure de publier trois fiches de projets de pré-
vention. À l’heure actuelle, mes collègues sont en discussion avec les 
partenaires concernés pour diffuser les projets en lien avec la préven-
tion dans les festivals. Plusieurs initiatives développées pour prévenir 
la violence sexuelle en milieu festif sont et seront donc publiées dans 
le guide numérique. Dans ce guide, nous faisons également la promo-
tion des centres de prise en charge des violences sexuelles qui assu-
rent une prise en charge globale des victimes comme pour le médico-
légal, le psychologique et le dépôt de plainte. 
 

Door elke actie op de website be-
safe.be via een beschrijvende fiche 
en contactgegevens voor te stel-
len, bevordert de ADVP de onder-
linge contacten tussen de stakehol-
ders die seksueel en seksistisch 
geweld bestrijden. De gids is on-
derverdeeld op basis van vier cate-
gorieën van openbare plaatsen 
waar deze vorm van geweld zich 
kan voordoen. Het uitgaansmilieu 
is er daar één van. Voor dit soort 
plaatsen worden er al drie fiches 
met betrekking tot preventiepro-
jecten voorgesteld.  
 
Mijn collega's voeren overleg met 
de stakeholders om verspreid over 
de verschillende festivals preven-
tieprojecten op te zetten. In de digi-
tale gids zal er informatie over ver-
scheidene initiatieven gepubli-
ceerd worden. In deze gids worden 
ook de zorgcentra na seksueel ge-
weld, die instaan voor de integrale 
bejegening van de slachtoffers, on-
der de aandacht gebracht.  
 

01.03  Chanelle Bonaventure (PS): Madame la ministre, je vous re-

mercie pour ces nombreux éléments de réponse. Surtout, je me réjouis 
qu’un gros accent ait été mis sur la prévention qui est évidemment es-
sentielle avec la parution du guide. En effet, quand un agent de sécu-
rité doit intervenir, c’est qu’il est déjà trop tard et que la prévention n’a 
pas eu d’effets. Je trouve que c’est une très bonne initiative. 
 
J’entends aussi qu’à la suite de ma question, on a pas mal de ré-
ponses; mais quand mettra-t-on en œuvre les actions pratiques? Vous 
annoncez que l’arrêté royal sera adapté dans le courant de 2023. Je 
m’en réjouis. Je ne manquerai pas de revenir vers vous pour des com-
pléments d’information. Je vois que c’est un dossier qui avance et c’est 
vraiment essentiel. J'ai en effet toujours certaines craintes par rapport 
aux nombreux festivals que nous aurons cet été. Notre pays est assez 
réputé pour ces événements qui doivent rester festifs et paisibles à leur 
manière. 
 

01.03  Chanelle Bonaventure 

(PS): De gids is een goed initiatief. 
Wanneer een bewakingsagent tus-
senbeide moet komen, betekent 
dat immers dat de preventie niet 
het gewenste effect heeft gehad. 
Wanneer zullen de concrete acties 
die u aankondigt uitgevoerd wor-
den? Ik zal u hierover opnieuw een 
vraag stellen, want ik hou mijn hart 
vast voor de vele festivals die deze 
zomer zullen plaatsvinden.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 55036796C van de heer Boukili en vraag nr. 55036797C van mevrouw Merckx zijn 
omgezet in schriftelijke vragen. 
 

02 Question de Chanelle Bonaventure à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "Le fonctionnement des caméras ANPR sur le territoire des communes de Theux, 
Pepinster et Verviers" (55036817C) 

02 Vraag van Chanelle Bonaventure aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Her-

vormingen en Democratische Vernieuwing) over "Het functioneren van de ANPR-camera's op het 
grondgebied van Theux, Pepinster en Verviers" (55036817C) 
 

02.01  Chanelle Bonaventure (PS): Monsieur le président, madame 02.01  Chanelle Bonaventure 

(PS): In de gemeenten Theux, 
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la ministre, les communes de Theux, Pepinster et Verviers sont con-
frontées, depuis de nombreuses années, au transit de camions poids 
lourds. En effet, pour réaliser la jonction entre les autoroutes E25 et 
E42, ces véhicules traversent lesdites communes et engendrent sou-
vent des problèmes de sécurité et de saturation des voiries.  
 
Dans l'intention de pallier définitivement ces désagréments, une inter-
diction de transit des poids lourds a été décidée, des panneaux ont été 
placés afin de la signaler et des caméras ANPR ont été installées en 
vue de contrôler le respect de cette mesure.  
 
Afin de rendre effectif ce dernier point, une adaptation de l'arrêté royal 
déterminant les infractions dont la constatation est fondée sur des 
preuves matérielles fournies par des appareils fonctionnant automati-
quement en l'absence d'un agent qualifié était nécessaire. Cette modi-
fication est entrée en vigueur le 1er octobre dernier. 
 
Près de huit mois plus tard, la verbalisation ne serait cependant tou-
jours pas techniquement possible. Il me revient que le problème rési-
derait désormais dans la transmission de l'information vers le Centre 
régional de traitement (CRT) de Namur. Par ailleurs, l'effectivité des 
poursuites dépendrait aussi de la signature d'un protocole entre le par-
quet, la police intégrée et la Région wallonne.  
 
Madame la ministre, confirmez-vous l'existence de problèmes tech-
niques qui empêcheraient la bonne circulation des données utiles à la 
verbalisation? Si oui, de quelle nature sont-ils? À quelle échéance 
peut-on espérer qu'ils seront résolus? Comment la concertation entre 
les différents niveaux de pouvoir s'organise-t-elle? Confirmez-vous 
l'obligation de signature de ce protocole? Dans quel délai celui-ci sera-
t-il entériné? À quel moment les caméras installées pourront-elles ré-
ellement être opérationnelles tout en garantissant un cadre strict no-
tamment en matière de protection des données? 
 

Pepinster en Verviers zorgt door-
gaand zwaar vrachtverkeer naar 
de snelwegen E25 en E42 voor vei-
ligheidsproblemen en files. Er werd 
een verbod op doorgaand zwaar 
vrachtverkeer ingevoerd en er wer-
den ANPR-camera's geplaatst. De 
aanpassing van het koninklijk be-
sluit op grond waarvan er overtre-
dingen vastgesteld kunnen worden 
met behulp van onbemande auto-
matisch werkende toestellen is op 
1 oktober 2022 in werking getre-
den, maar door een probleem met 
de gegevensoverdracht naar het 
gewestelijk verwerkingscentrum 
van Namen zou het nog altijd niet 
mogelijk zijn om te verbaliseren. 
Voorts moest er een protocol on-
dertekend worden tussen het par-
ket, de geïntegreerde politie en het 
Waalse Gewest. 
 
Bevestigt u die technische proble-
men? Wanneer zullen ze verhol-
pen worden? Hoe verloopt het 
overleg tussen de beleidsniveaus? 
Bevestigt u dat er een protocol ge-
sloten moet worden? Wanneer zal 
het bekrachtigd worden? Wanneer 
zullen de geplaatste camera's ope-
rationeel zijn, met de nodige garan-
ties voor de gegevensbescher-
ming?  
 

02.02  Annelies Verlinden, ministre: Madame Bonaventure, pour ce 

qui concerne votre première question, je me permets de rappeler que 
la fonction de contrôle transit poids lourds pour les sites mentionnés 
relève de la responsabilité de la Région wallonne.  
 
Il faut en effet un protocole d'accord entre toutes les parties. Il appar-
tient au propriétaire des caméras, à savoir le Service public de Wallo-
nie (SPW), d'initier la signature des protocoles. Je tiens également à 
signaler que mes services viennent de recevoir un projet de protocole 
d'accord de la Région wallonne et que ce projet est actuellement en 
phase de validation. La coopération entre les partenaires fédéraux et 
régionaux dans ce dossier est excellente. Parallèlement à ce protocole 
d'accord, un accord sera également signé sur l'indemnité de traitement 
des infractions par le Centre régional de traitement. En principe, ces 
accords seront signés en même temps. 
 
Enfin, en réponse à votre troisième question et tenant compte des in-
formations précédentes, je vous renvoie également au SPW en tant 
que propriétaire et responsable final des caméras dont question. 
 

02.02 Minister Annelies Verlin-

den: De controle op het doorgaand 
vrachtverkeer in die gemeenten 
valt onder de bevoegdheid van het 
Waals Gewest. Er moet een proto-
colakkoord ondertekend worden en 
de Service public de Wallonie 
(SPW), die eigenaar is van de ca-
mera's, moet daartoe het initiatief 
nemen. Het ontwerpprotocol dat ik 
ontvangen heb, bevindt zich in de 
validatiefase. De samenwerking 
met de gewestelijke partners ver-
loopt uitstekend. Er zal ook een ak-
koord ondertekend worden over de 
vergoeding voor de afhandeling 
van de overtredingen door het ge-
westelijk verwerkingscentrum. 
 
Voor de rest verwijs ik u door naar 
de SPW.  
 

02.03  Chanelle Bonaventure (PS): Madame la ministre, je vous re-

mercie pour votre réponse. Les citoyens reviennent régulièrement 

02.03  Chanelle Bonaventure 

(PS): Zolang er geen sancties op-
gelegd worden, zal het probleem 
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avec ces questions car, tant que la sanction ne tombera pas, le pro-
blème ne sera pas réglé. Je rappelle qu'il s'agit de communes qui ont 
été très lourdement sinistrées. Le paysage routier a donc lui aussi été 
très lourdement endommagé et doit subir toujours actuellement cer-
taines réparations. L'urgence est dès lors vraiment sollicitée par le ci-
toyen. 
 

blijven bestaan. De herstellings-
werken aan de wegen zijn nog 
steeds aan de gang: de gemeenten 
in kwestie hebben zware schade 
geleden. Dit is een dringend pro-
bleem voor de burger.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

03 Question de Georges Dallemagne à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau 

démocratique) sur "Un youtubeur qui fait la promotion du régime taliban" (55036873C) 

03 Vraag van Georges Dallemagne aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Her-

vormingen en Democratische Vernieuwing) over "Een youtuber die het talibanregime verheerlijkt" 
(55036873C) 
 

03.01  Georges Dallemagne (Les Engagés): Madame la ministre, 

M. Jamil Khadery affole à juste titre YouTube et Twitter avec des mes-
sages qui font ouvertement la promotion depuis Bruxelles du régime 
taliban. Il fait l'éloge de kamikazes et de terroristes recherchés comme 
Sirajuddin Haqqani, dirigeant du réseau Haqqani en lien avec Al-
Qaïda. 
 
Madame la ministre, êtes-vous au courant des agissements, des dé-
clarations et des menaces de cet individu? Suivez-vous cet individu? 
Quelle est votre analyse sur la menace qu'il représente? Ne pensez-
vous pas qu'il doit quitter le territoire? 
 

03.01  Georges Dallemagne (Les 

Engagés): Vanuit Brussel gaat Ja-
mil Khadery op YouTube en Twitter 
tekeer met berichten waarin hij het 
talibanregime promoot en ge-
zochte terroristen die banden met 
al-Qaeda hebben verheerlijkt. 
 
Bent u op de hoogte van zijn activi-
teiten? Laat u hem opvolgen? Wat 
is uw analyse van de dreiging die 
van hem uitgaat? Moet hij het land 
niet verlaten?  
 

03.02  Annelies Verlinden, ministre: Monsieur Dallemagne, je ne 

peux me prononcer sur le suivi de dossiers individuels. Cependant, 
vous savez que nous disposons d'une stratégie T.E.R. qui garantit le 
suivi des personnes fichées dans la banque de données commune 
comme extrémistes ou terroristes. Les propagandistes de haine sont 
l'une des catégories de cette banque de données. Lorsqu'une per-
sonne entre dans les critères définis par la loi, elle est enregistrée dans 
cette banque de données et dès lors suivie par tous les services con-
cernés. 
 
Les services peuvent, chacun dans leur domaine de compétences, 
prendre des mesures à l'égard de ces personnes. Ces mesures peu-
vent être de nature répressive, comme des enquêtes judiciaires ou de 
renseignement, mais aussi viser le désengagement ou la réintégration. 
Elles sont prises sur base d'une analyse de risque propre à chaque 
individu. 
 
S'agissant de votre troisième question, elle ne relève pas de mes com-
pétences mais de celles de la secrétaire d'État à l'Asile et la Migration. 
 

03.02 Minister Annelies Verlin-

den: Ik kan me niet over een indivi-
dueel dossier uitspreken. In het ka-
der van de Strategie T.E.R. worden 
de als terroristen of extremisten ge-
registreerde personen, en dus ook 
haatpredikers, opgevolgd. 
 
Iedereen die aan de wettelijke cri-
teria voldoet, wordt in die databank 
geregistreerd. De diensten kunnen 
ten aanzien van die personen op 
basis van een individuele risico-
analyse repressieve of re-integra-
tiemaatregelen nemen. 
 
Zijn uitzetting valt onder de be-
voegdheid van de staatssecretaris 
voor Asiel en Migratie.  
 

03.03  Georges Dallemagne (Les Engagés): Madame la ministre, je 

comprends que vous ne puissiez pas parler spécifiquement de cet in-
dividu publiquement. J'espère vraiment qu’il est effectivement consi-
déré comme un propagandiste de haine. 
 
J’interrogerai la secrétaire d'État, parce que je pense que cet individu 
ne doit pas rester dans notre pays, mais qu’il doit être expulsé 
manu militari. Il n'y a pas de place ici pour des personnes qui soutien-
nent le régime des Talibans et la terreur qu’il exerce à l’égard de sa 
population. 

03.03  Georges Dallemagne (Les 

Engagés): Ik hoop dat deze youtu-
ber beschouwd wordt als een haat-
propagandist en vind dat hij het 
land uitgezet moet worden. Er is bij 
ons geen plaats voor de handlan-
gers van de taliban en hun schrik-
bewind.  
 
Bovendien kan dit regime mensen 
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En outre, il y a un risque que ce régime puisse inspirer des personnes 
sur notre territoire. Nous sommes en plein procès des attentats de 
Bruxelles. Je pense qu’il est important que le gouvernement soit tota-
lement conscient de la menace que peut représenter cet individu pour 
notre population. Je vous remercie. 
 

die zich op ons grondgebied bevin-
den inspireren. De regering moet 
zich van die dreiging bewust zijn.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

04 Samengevoegde vragen van 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De beveiliging en bescherming van recreatiedomeinen en publieke 
plaatsen tegen amokmakers" (55036892C) 
- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De rellen met Brusselse allochtone jongeren aan de Blaarmeersen" 
(55036959C) 

04 Questions jointes de 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La sécurité et la protection contre les fauteurs de troubles des domaines récréatifs/lieux publics" 
(55036892C) 
- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"Les rixes impliquant des jeunes bruxellois d'origine étrangère aux Blaarmeersen" (55036959C) 
 

04.01  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, los van de vra-

gen die al ingediend waren, had ik graag een stand van zaken gekre-
gen. U weet dat men zowel in de provincie Oost-Vlaanderen, als in 
Antwerpen en Vlaams-Brabant met een zwarte lijst probeert te werken. 
Daarover zijn er nogal wat onduidelijkheden, naar ik hoor, onder meer 
over de vraag of zo’n lijst wel voldoende juridische basis heeft. Er is 
overleg gevraagd met uw kabinet. Ik had graag de stand van zaken 
daarvan gekend.  
 
Als zou blijken dat een en ander inderdaad juridisch mogelijk is, wat ik 
uiteraard toejuich, bent u dan van plan om een nationale zwarte lijst en 
dus een verbod voor herrieschoppers op alle recreatiedomeinen van 
ons grondgebied door te voeren? Zult u identiteitscontroles mogelijk 
maken bij de recreatiedomeinen die bij ons gekend zijn? Ik bedank u 
alvast voor uw antwoord.  
 

04.01  Ortwin Depoortere (VB): 

Dans les provinces de Flandre oc-
cidentale, d'Anvers et du Brabant 
flamand, on tente d'établir des 
listes noires de fauteurs de 
troubles qui sévissent dans les do-
maines récréatifs et les espaces 
publics. 
 
Où en est la concertation avec le 
cabinet concernant le fondement 
juridique de cette démarche?  
 

04.02 Minister Annelies Verlinden: Wat het toegangsverbod betreft, 

weet u dat ik bij mijn aantreden een omzendbrief heb verspreid die 
handvatten biedt om problemen van overlast in recreatiegebieden en -
zones aan te pakken. In die omzendbrief wordt uitgelegd dat de beslo-
ten recreatiegebieden die werken met een systeem van toegangscon-
trole gebruik kunnen maken van een registratiesysteem. Dat maakt het 
dan weer mogelijk om na te gaan of een bezoeker die zich aanbiedt al 
dan niet een toegangsverbod heeft.  
 
Het spreekt voor zich dat het gebruik van een dergelijk registratiesys-
teem moet voldoen aan het wetgevend kader. Dan heb ik het in het 
bijzonder over de GDPR-wetgeving. Het komt de verwerkingsverant-
woordelijke toe, met andere woorden, de verantwoordelijke die de 
doeleinden en middelen bepaalt waarvoor en waarmee de persoons-
gegevens worden verwerkt, om na te gaan of het opportuun is om voor 
de effectieve ingebruikname een gegevensbeschermingseffectbeoor-
deling door te voeren. Dit is een soort van checklist en risicoanalyse 
die indicaties kan geven of de verwerking van de persoonsgegevens 
een hoog risico zou kunnen opleveren voor de betrokkenen. Mocht dit 
het geval zijn en als de verwerkingsverantwoordelijke niet de nodige 

04.02  Annelies Verlinden, 

ministre: Lors de mon entrée en 
fonction, j'ai diffusé une circulaire 
proposant des instruments pour 
traiter le problème des nuisances 
dans les domaines et zones 
récréatifs. Les domaines récréatifs 
fermés disposant d'un contrôle à 
l'entrée peuvent recourir à un 
système d'enregistrement, qui doit 
bien entendu respecter le cadre 
légal et la réglementation RGPD en 
particulier. Il incombe au res-
ponsable du traitement des 
données de vérifier si une analyse 
d'incidence relative à la protection 
des données est nécessaire et, le 
cas échéant, si des mesures 
peuvent être prises pour limiter les 
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maatregelen kan nemen om de gedetecteerde risico’s te beperken, kan 
een advies gevraagd worden aan de GBA.  
 
Het is duidelijk dat ook de provinciale recreatiegebieden aan de GDPR-
regelgeving zullen moeten voldoen, wanneer ze onderling gegevens 
willen uitwisselen.  
 
Wat uw vragen over een nationaal toegangsverbod betreft, er is daar-
voor een parlementair initiatief genomen. Zoals ik vorige week al ge-
zegd heb, zal ik debatten daarover in het Parlement aanmoedigen en 
faciliteren. Ik ben niet principieel tegen een algemenere lijst, maar wij 
moeten natuurlijk in lijn met de proportionaliteit oordelen, en met res-
pect voor de bescherming van persoonsgegevens. Zomaar individuele 
gegevens doen delen tussen de verschillende uitbaters van recreatie-
domeinen kan vandaag niet. Wij moeten daarvoor het nodige wetge-
vend kader opmaken. Het Parlement zal zich hier verder over kunnen 
uitspreken. 
 
Tegelijkertijd meen ik dat wij moeten werken aan meer duurzame op-
lossingen voor deze problematiek, die veel verder gaan dan wat zich 
op de ligweiden afspeelt. Die gaan ook over samenleving, over inte-
gratie, over grootstedenbeleid. Ze gaan over het aanvaarden van onze 
cultuur en onze waarden. Ze gaan over respect hebben voor elkaar en 
voor materiaal. Dit zijn zaken waarvoor iedereen, onder meer de ou-
ders, zijn verantwoordelijkheid moet opnemen. Ik zal dit ook meegeven 
aan de provinciegouverneur en aan de burgemeester van Gent. Bin-
nenkort zullen wij met de bevoegde schepen overleggen over wat zich 
heeft afgespeeld aan de Blaarmeersen en over hoe wij deze proble-
matiek nog daadkrachtiger kunnen aanpakken. 
 
Om verder in te gaan op uw vragen over de Blaarmeersen, volgens de 
politiezone Gent werd in mei een elftal feiten geregistreerd. Dit zijn er 
meer dan in dezelfde periode vorig jaar. Ondanks de toename van het 
aantal feiten, waren die feiten op zich minder ernstig en kwam bij de 
vermelde elf feiten de fysieke integriteit van personen niet in het ge-
drang. Het ging om feiten inzake lachgas, inklimming, beschadiging en 
diefstal, drugsbezit, en ook verstoring van de openbare orde. Eén feit 
heeft geresulteerd in een bestuurlijke arrestatie. Het hogere registra-
tiecijfer is ook te wijten aan een grotere pakkans als gevolg van de 
preventieve werking, waarbij de ploegen georiënteerd worden op de 
Blaarmeersen. 
 
Verder hanteert politiezone Gent een partnergerichte en informatie-
gestuurde werking. Daarbij wordt er getrapt gewerkt. Er zijn sfeerbe-
heerders die aanwezigen aanspreken op ongepast gedrag en vervol-
gens is er uiteraard ook de private veiligheid die kordaat optreedt en 
bij aanhoudende inbreuken op het reglement van inwendige orde zal 
aandringen om het domein te verlaten. Tot slot zal de politie optreden 
bij aanhoudend ongewenst gedrag of onmiddellijk in het geval van ern-
stige incidenten. De politiecapaciteit wordt opgedreven wanneer onder 
meer de spoorwegpolitie kan melden dat er een grotere toestroom zou 
komen bij goed weer in het recreatiedomein. Elke interventie van de 
politie wordt geregistreerd. De identiteit en de omstandigheden worden 
vermeld. Wanneer blijkt dat telkens dezelfde overlastpleger geïdentifi-
ceerd wordt, zal er een bestuurlijk verslag worden opgesteld ter atten-
tie van de burgemeester. De burgemeester kan op basis van het dos-
sier en indien hij dat opportuun acht een tijdelijk plaatsverbod opleg-
gen, zodat de personen in kwestie zich ook niet meer ter plaatse kun-
nen begeven. Dat plaatsverbod kan in de Algemene Nationale Gege-
vensbank gecontroleerd worden. Ook andere burgemeesters kunnen, 

risques détectés. Dans le cas con-
traire, un avis peut être demandé à 
l'Autorité de protection des don-
nées (APD). Cela vaut également 
pour l'échange de données entre 
les domaines récréatifs provin-
ciaux. 
 
Une initiative parlementaire a été 
prise concernant une interdiction 
d'accès à portée nationale et j'en-
courage les débats à ce sujet. Je 
ne suis pas opposée à une liste 
plus générale mais nous ne devons 
pas perdre de vue les principes de 
proportionnalité et de protection 
des données à caractère person-
nel. La législation actuelle ne per-
met pas aux exploitants de do-
maines de partager facilement des 
données individuelles. Un cadre ju-
ridique est nécessaire.  
 
En parallèle, nous devons chercher 
des solutions plus durables à ce 
problème, qui va bien plus loin que 
les incidents sur les pelouses. Il 
s'agit également d'une question de 
cohabitation, d'intégration, de poli-
tique des grandes villes, de respect 
de notre culture et de nos valeurs 
mais aussi de respect des autres et 
du matériel. Tous, y compris les 
parents, doivent en assumer la res-
ponsabilité. C'est également le 
message que j'adresserai à la gou-
verneure de province et au bourg-
mestre de Gand. Une concertation 
avec l'échevin compétent est pré-
vue sous peu concernant les inci-
dents au domaine de Blaarmeer-
sen et la manière d'y réagir plus 
fermement. Au mois de mai, onze 
faits environ ont été actés par la po-
lice. C'est plus que l'an dernier à la 
même époque mais ces faits 
étaient moins graves et, pour au-
cun d'entre eux, l'intégrité physique 
d'une personne n'a été menacée. 
Un fait a donné lieu à une arresta-
tion administrative. Le taux d'enre-
gistrement plus élevé des incidents 
est également lié à la plus grande 
probabilité d'être pris sur le fait, qui 
est le résultat du travail préventif. 
 
Par ailleurs, la zone de police de 
Gand suit une approche axée sur 
le partenariat et guidée par les in-
formations, qui comporte plusieurs 
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indien gepast, gelijkaardige sancties treffen. 
 
De omvang van het dispositief van de politie wordt uiteraard operatio-
neel bepaald op basis van variabele parameters, zoals de weersver-
wachting, evenementen enzovoort. Die beslissing komt in eerste in-
stantie toe aan het lokale niveau. Zoals u weet, kan men een beroep 
doen op naburige zones met de HYCAP of op de FERES wanneer dat 
noodzakelijk geacht zou worden. 
 

étapes. Les gestionnaires de 
l'ambiance s'adressent d'abord aux 
personnes présentes pour leur si-
gnaler leur comportement inappro-
prié. Ensuite, la sécurité privée in-
tervient avec fermeté en cas 
d'infractions persistantes au règle-
ment et demande instamment de 
quitter le domaine. Dans une der-
nière phase, il est fait appel à la po-
lice. Il va de soi que celle-ci inter-
vient immédiatement en cas 
d'infractions graves. Si un afflux im-
portant de jeunes est signalé, par 
exemple par la police des chemins 
de fer, la capacité policière est ren-
forcée. Chaque intervention de la 
police est enregistrée, avec l'iden-
tité de l'auteur des nuisances. Si le 
même nom revient à chaque fois, 
un rapport administratif est rédigé 
par le bourgmestre. Ce dernier 
peut imposer une interdiction de 
lieu. Cette interdiction peut ensuite 
être contrôlée par la Banque de 
données Nationale Générale 
(BNG). Le nombre de policiers pré-
sents dans un domaine est déter-
miné en fonction de paramètres va-
riables tels que la météo et les évé-
nements au niveau local. Si néces-
saire, la police peut faire appel aux 
équipes HYCAP ou FERES.  
 

04.03  Ortwin Depoortere (VB): Dank u wel voor uw bijkomende ant-

woorden. Uiteraard is de aanpak van dergelijke fenomenen zoals we 
die kennen van de jongeren uit grootsteden die afzakken naar recrea-
tiedomeinen om de boel op stelten te zetten een breder maatschappe-
lijk debat waard. We verschillen daar ietwat van ideologische invals-
hoek. Volgens mij moeten we daar veel repressiever te werk gaan. Het 
is niet omdat er geen zwembad is of te weinig zwembaden zijn in Brus-
sel dat men jongeren zomaar mag toelaten om onze recreatiedomei-
nen op stelten te zetten. Ik probeer u vandaag te ondervragen over het 
wettelijk kader dat ontbreekt om bijvoorbeeld een nationaal verbod op 
te leggen of om het mogelijk te maken om die individuele gegevens te 
laten uitwisselen tussen de verschillende recreatiedomeinen.  
 
U verwijst naar het parlementaire initiatief. Ik weet dat het er is. Ik ken 
ook de soms moeizame weg die parlementaire initiatieven hier in het 
Parlement moeten afleggen. Het is soms wachten op Godot vooraleer 
wij een concreet resultaat zien. Dat is spijtig. U had ook het heft zelf in 
handen kunnen nemen. U had zelf met een initiatief naar het Parlement 
kunnen komen om die feiten een halt toe te roepen. Het gaat om feiten 
die telkens, elk jaar opnieuw gebeuren, nu al jarenlang. U hebt zelf de 
kans gehad om initiatieven te nemen. 
 
Mevrouw de minister, het stoort mij wel enigszins dat u aangeeft dat er 
in de maand mei 2023 slechts elf feiten zijn vastgesteld en dat die veel 
minder ernstig zijn. Er waren immers geen fysieke personen bedreigd. 
Wanneer ik u echter de lijst hoor opsommen van de inbreuken die zij 

04.03  Ortwin Depoortere (VB): 

Ce comportement des jeunes ve-
nant des grandes villes mérite évi-
demment un débat sociétal plus 
large. Notre point de vue diffère car 
je crois en une approche beaucoup 
plus répressive. Ce n'est pas parce 
que Bruxelles n'a pas de piscines 
que les jeunes bruxellois peuvent 
venir faire du chambard dans les 
domaines récréatifs. Je m'enquiers 
du cadre légal qui fait défaut pour 
pouvoir imposer à des jeunes une 
interdiction d'accès au niveau na-
tional et la ministre fait référence à 
l'initiative parlementaire. 
 
Je sais que l'initiative a été prise, 
mais je sais aussi le temps qu'il faut 
pour qu'une telle initiative dé-
bouche sur des résultats concrets. 
La ministre aurait également pu 
s'emparer du dossier. Ce phéno-
mène existe depuis des années. La 
ministre affirme que seuls 11 faits 
mineurs ont été constatés en mai. 
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wel hebben gepleegd, gaande van druggebruik over inklimming tot 
diefstal, dan moet ik vaststellen dat het in mijn ogen niet om kwajon-
gensstreken gaat. Dat zijn misdrijven, die op een adequate manier 
moeten worden bestraft. Ik snap niet dat daaruit maar één bestuurlijke 
arrestatie kan worden afgeleid. 
 
U verwijst naar het lokale niveau, dat plaatsverboden kan opleggen. 
Wij komen in dat geval in een situatie waarin de verantwoordelijkheden 
naar elkaar worden toegeschoven. Wij moeten er echter over waken 
dat u vanuit het federale niveau extra hulp kunt aanbieden, daar waar 
hulp of bijkomende hulp nodig is. Straks komt daarover nog een vraag 
van mevrouw Ingels en mijzelf voor de kust, die eenzelfde problematiek 
omvat. 
 
De vrees dat relschoppers zullen relhoppen van het ene recreatiedo-
mein, waar ze geen toegang meer hebben, naar een ander, is heel 
groot en is mijns inziens nog altijd niet opgelost. 
 

Le vol, le vandalisme, le vol à l'es-
calade et la consommation de 
drogues ne sont pas des gamine-
ries. Ce sont des infractions qui 
méritent une peine ad hoc. Il est in-
concevable, à mon estime, de ne 
les sanctionner que par une arres-
tation administrative. 
 
En ce qui concerne les interdictions 
de lieu, la ministre renvoie à l'éche-
lon local. Chacun se renvoie la 
balle en matière de responsabili-
tés. Nous devons veiller à ce que le 
niveau fédéral puisse apporter son 
aide, là où c'est nécessaire. On 
craint que les fauteurs de troubles 
ne puissent semer le trouble d'un 
domaine récréatif à l'autre. Le pro-
blème n'est donc pas encore ré-
solu.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

05 Questions jointes de 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "L'ajus-
tement budgétaire et l'application de l'accord sectoriel police" (55036924C) 
- Gaby Colebunders à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"L'ajustement budgétaire et l'application de l'accord sectoriel police" (55036925C) 
- Daniel Senesael à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "Le 
financement du régime NAPAP" (55037125C) 

05 Samengevoegde vragen van 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en Demo-
cratische Vernieuwing) over "De begrotingsaanpassing en de uitvoering van het sectoraal akkoord 
voor het politiepersoneel" (55036924C) 
- Gaby Colebunders aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De begrotingsaanpassing en de uitvoering van het sectoraal ak-
koord voor het politiepersoneel" (55036925C) 
- Daniel Senesael aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en De-
mocratische Vernieuwing) over "De financiering van de NAVAP-regeling" (55037125C) 
 

05.01  Daniel Senesael (PS): Monsieur le président, madame la mi-

nistre, comme annoncé depuis plusieurs mois, un arrêté royal a été 
approuvé par le gouvernement dans le but, à l'horizon 2032, d'abroger 
progressivement le régime de non-activité préalable à la pension, plus 
communément appelé le régime NAPAP, au sein de nos services de 
police, pour entrer en vigueur le 1er octobre prochain. 
 
Durant nos échanges au sein de cette commission et durant les dis-
cussions de votre note de politique générale, il fut question de l'estima-
tion du budget nécessaire à allouer pour la NAPAP des années 2024 
et 2025. Le 10 mai dernier encore, vous exprimiez, en réponse à mes 
collègues, la difficulté de calculer le budget à dédier, en fonction d'un 
nombre incertain de personnes qui prennent leur NAPAP en début 
d'année, tout en confirmant l'intervention du fédéral au financement de 
ce régime pour les deux prochaines années. 
 
Or, il me revient de la direction du personnel de la police fédérale 
qu'aucun subventionnement ne serait pris en charge par le fédéral à 

05.01  Daniel Senesael (PS): De 

regering heeft een koninklijk besluit 
goedgekeurd dat tot de geleidelijke 
afschaffing van de NAVAP-rege-
ling (non-activiteit voorafgaand aan 
de pensionering) strekt. U zegt dat 
het voor 2024 en 2025 benodigde 
budget moeilijk geraamd kan wor-
den omdat men niet weet hoeveel 
personen aan het begin van elk 
jaar voor die regeling kiezen, maar 
u bevestigt dat de federale over-
heid aan die financiering zal bijdra-
gen. De personeelsdirectie van de 
federale politie zegt echter dat dit 
niet het geval zou zijn. Het zijn dus 
de politiezones en uiteindelijk de 
gemeenten die voor de financiering 
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partir du 1er octobre 2023. En tant que bourgmestre et président d'un 
conseil de police, je suis évidemment inquiet face à cette nouvelle. Les 
choses retomberont sur les finances de nos zones de police et donc 
de nos communes. 
 
Madame la ministre, confirmez-vous cette information? La police fédé-
rale poursuivra-t-elle sa participation au financement de la NAPAP du-
rant les prochaines années? Quels retours pouvez-vous nous faire au 
sujet de l'arrêté royal qui entrera en vigueur au 1er octobre 2023, parti-
culièrement quant à la question du financement de ce régime?  
 

zullen opdraaien. 
 
Kunt u die informatie bevestigen? 
Zal de federale politie de komende 
jaren aan de financiering van de 
NAVAP-regeling bijdragen? Wat 
wordt er in het koninklijk besluit 
over de financiering van die rege-
ling bepaald?  
 

05.02  Annelies Verlinden, ministre: Monsieur Senesael, concernant 

la prise en charge du financement du régime de non-activité préalable 
à la pension, je rappelle qu'une subvention complémentaire de 8 mil-
lions d'euros a été accordée lors du conclave de contrôle budgétaire 
2023 pour compenser les coûts du régime NAPAP. À cet effet, la sub-
vention accordée pour 2023 passe de 31,5 millions d'euros à 39,5 mil-
lions d'euros. Pour 2024 et les années ultérieures, le sujet du finance-
ment de la NAPAP sera de nouveau discuté dans les mois à venir, 
dans le cadre du budget initial 2024 et des prévisions pluriannuelles. 
 
Enfin, nous allons maintenir le timing que nous avions convenu et dont 
nous avons déjà parlé à plusieurs reprises.    
 

05.02 Minister Annelies Verlin-

den: Tijdens de begrotingscontrole 
2023 werd er een aanvullende sub-
sidie toegekend om de kosten van 
de NAVAP-regeling te compense-
ren. Zo stijgt de subsidie voor 2023 
van 31,5 naar 39,5 miljoen euro. 
Voor 2024 en de daaropvolgende 
jaren zal die financiering aan bod 
komen tijdens de bespreking van 
de initiële begroting 2024 en van 
de meerjarige vooruitzichten. Het 
vastgestelde tijdpad zal in acht ge-
nomen worden.  
 

05.03  Daniel Senesael (PS): Madame la ministre, je vous remercie 

de vos réponses. 
 
Bien évidemment, nous restons dans l'incertitude, même si, pour cette 
année – et nous vous en remercions – l'effort des 8 millions supplé-
mentaires a été fourni. Nous essayons d'anticiper la ligne budgétaire 
2024-2025. Bien entendu, nous soutiendrons tous vos efforts au sein 
du gouvernement pour qu'en 2024 et 2025, nous puissions approuver 
ce financement de la NAPAP, de sorte que les zones de police et les 
communes ne doivent pas trop intervenir à cet égard.  
 
D'avance, je vous remercie des efforts que vous pourrez fournir et pour 
lesquels nous vous soutiendrons. 
 

05.03  Daniel Senesael (PS): Ik 

ben blij met het extra budget voor 
2023, maar voor de daaropvol-
gende jaren blijft het wel koffiedik 
kijken. De regering kan op onze 
steun rekenen voor haar inspan-
ningen om de NAVAP-regeling te 
financieren en de politiezones te 
ontlasten.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

06 Questions jointes de 

- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "Les 
consultations illégales par la police de la Banque de données nationale générale" (55036966C) 
- Marie-Christine Marghem à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-
tique) sur "L'utilisation de bases de données par la police" (55037107C) 
- Marie-Christine Marghem à Vincent Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) sur "L'utilisation 
de bases de données par la police" (55037108C) 

06 Samengevoegde vragen van 

- Julie Chanson aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en Demo-
cratische Vernieuwing) over "De illegale raadpleging van de Algemene Nationale Gegevensbank door 
de politie" (55036966C) 
- Marie-Christine Marghem aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-
gen en Democratische Vernieuwing) over "Het gebruik van databanken door de politie" (55037107C) 
- Marie-Christine Marghem aan Vincent Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) over "Het ge-
bruik van databanken door de politie" (55037108C) 
 

06.01  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Madame la ministre, l’Organe 06.01  Julie Chanson (Ecolo-
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de contrôle de l’information policière (COC) a remis un rapport assas-
sin sur les pratiques régnant au sein de la police en matière de consul-
tation de la Banque de données nationale générale.  
 
Ce rapport indique que des dizaines de milliers de consultations illicites 
ont eu lieu, notamment de la BNG, de la DIV (Direction pour l’immatri-
culation des véhicules) ou encore du Registre national. 
 
Au travers de huit dossiers mis à l’enquête, le COC démontre dans son 
rapport à quel point le problème relève d’une dimension structurelle. 
Le laxisme de la hiérarchie policière y est par ailleurs clairement pointé 
du doigt. 
 
Mes questions sont dès lors les suivantes: 
 
Quelles suites allez-vous donner à des comportements illicites? A tout 
le moins, un rappel à l’ordre doit être fait. 
 
Ensuite, qu’entendez-vous faire pour que ces consultations illégales 
ne se produisent plus à l’avenir et que les pratiques changent?  
 

Groen): Volgens een vernietigend 
rapport van het Controleorgaan op 
de politionele informatie (COC) 
over politiepraktijken met betrek-
king tot het raadplegen van de na-
tionale gegevensbank, blijken er 
tienduizenden onwettige raadple-
gingen plaats te vinden van met 
name de ANG, de databank van de 
DIV en het Rijksregister. Aan de 
hand van acht onderzochte casus-
sen toont het COC aan hoe struc-
tureel het probleem is. Het COC 
wijst bovendien met een beschuldi-
gende vinger naar de lakse hiërar-
chische superieuren. 
 
Hoe zult u gevolg geven aan dat 
ongeoorloofde gedrag? De betrok-
kenen moeten tot de orde geroe-
pen worden. Wat zult u doen om 
die illegale raadplegingen een halt 
toe te roepen en om ervoor te zor-
gen dat de praktijken veranderen?  
 

06.02  Annelies Verlinden, ministre: Madame Chanson, (…) et est 

donc également susceptible de constituer une transgression discipli-
naire.  
 
Lorsqu'il est question d'une infraction pénale, les services de police 
sont tenus de traiter les faits constatés comme tout autre fait. Cela si-
gnifie qu'une infraction pénale commise par un policier doit être traitée 
de la même façon qu'une infraction commise par un citoyen. Les faits 
doivent obligatoirement être enregistrés dans les bases de données 
policières afin d'être soumis au trajet habituel vers les services de la 
justice.  
 
Au vu des faits et de l'impact sur la vie privée du citoyen qu'engendre 
une telle transgression, les membres du personnel sont informés que 
celle-ci peut aussi entraîner une sanction disciplinaire.  
 
Lorsque l'autorité disciplinaire compétente reçoit le rapport d'informa-
tion, elle évalue la nécessité de désigner un enquêteur préalable. Le 
traitement et l'issue de la procédure disciplinaire relèvent de la compé-
tence de l'autorité disciplinaire. 
 
Les services de police sont conscients de la problématique. Le com-
missaire général et le président de la Commission permanente de la 
police locale (CPPL) ont publié une directive, en septembre 2021, vi-
sant à rappeler le cadre légal, l'obligation pour les collaborateurs de 
motiver les consultations effectuées dans les banques de données 
ainsi que l'obligation pour les responsables d'effectuer des contrôles 
sur une base structurelle. Ces différents aspects sont régulièrement 
rappelés tant par le biais de communications générales à l'ensemble 
des membres du personnel que lors des réunions spécifiques ou de 
concertation entre délégués à la protection des données. Une nouvelle 
communication à l'attention de l'ensemble des membres du personnel 
et des dirigeants a été publiée le 25 mai dernier.  
 

06.02 Minister Annelies Verlin-

den: Een strafrechtelijke overtre-
ding door een politieagent moet op 
dezelfde manier behandeld worden 
als om het even welke andere 
overtreding. De feiten moeten ge-
registreerd worden in de politieda-
tabanken, zodat ze aan justitie 
overgemaakt kunnen worden. 
 
Gezien de impact op de privacy die 
zo een overtreding kan hebben, 
worden de politieagenten geïnfor-
meerd dat de overtreding tot een 
tuchtsanctie kan leiden. Voor de 
behandeling van de zaak en de af-
loop van de tuchtprocedure is de 
tuchtoverheid bevoegd. 
 
In september 2021 hebben de 
commissaris-generaal en de voor-
zitter van de VCLP een richtlijn ge-
publiceerd waarin er herinnerd 
wordt aan de verplichting om de re-
denen voor het raadplegen van de 
databanken op te geven en, voor 
de verantwoordelijken, om daar 
toezicht op te houden. Die aspec-
ten worden regelmatig in herinne-
ring gebracht via mededelingen 
aan het personeel en specifieke 
vergaderingen tussen Data Protec-
tion Officers. Op 25 mei werd er 
een nieuwe mededeling  
gepubliceerd. 
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Par ailleurs, il a été décidé de reprendre les différentes recommanda-
tions formulées par l'Organe de contrôle de l'information policière 
(COC) dans un plan d'action spécifique afin d'en assurer le suivi requis. 
Les différents aspects de la formation y trouvent une place importante. 
 
Outre ce plan d’action, je voudrais également attirer votre attention sur 
le fait que la transformation numérique que nous opérons actuellement 
permettra, grâce aux nouvelles technologies, de contrôler beaucoup 
plus précisément les accès aux applications et aux bases de données. 
À l’avenir, tous les systèmes seront basés sur le principe du ʺprivacy 
by designʺ. Les utilisateurs individuels auront moins de pouvoir discré-
tionnaire pour décider personnellement quelle information pourrait être 
utile. L’information sera présentée à l’utilisateur en fonction du contexte 
dans lequel il se trouve. Les données et les droits jugés utiles seront 
accordés d’une manière plus sophistiquée.  
 
En ce qui concerne l’état actuel des formations, je peux vous commu-
niquer que le programme de formation de base de nos policiers traite 
déjà ce sujet, tout d’abord au travers du modèle relatif à la déontologie 
durant lequel les aspects d’intégrité, d’action légitime et de prise de 
décision éthique ainsi qu’un entraînement au dilemme sont abordés. 
Ensuite, le module relatif au management de l’information aborde ex-
pressément les possibilités et les limites des différentes méthodes de 
collecte d’informations en référence au Règlement général sur la pro-
tection des données et aux dispositions de l’article 44 de la loi sur la 
fonction de police. En fonction du plan d’action élaboré, il conviendra 
de voir s’il y a lieu d’y apporter des modifications.  
 

 
Voorts zijn de verschillende aanbe-
velingen van het Controleorgaan 
opgenomen in een specifiek actie-
plan om ervoor te zorgen dat ze 
worden opgevolgd. Opleiding 
neemt hierin een belangrijke plaats 
in.  
 
Dankzij de digitale transformatie 
zullen we de toegang tot de data-
banken beter kunnen controleren. 
Door het principe van de privacy by 
design zullen de gebruikers minder 
vrijheid hebben en zullen ze afhan-
kelijk van de context bepaalde ge-
gevens te zien krijgen. De toegang 
tot gegevens en nuttige rechten zal 
via een geavanceerder systeem 
verlopen. 
 
Het basisopleidingsprogramma 
omvat modules over deontologie 
en informatiemanagement. Integri-
teit en ethiek komen daarin aan 
bod, net als de methodes voor in-
formatiegaring, met verwijzing naar 
de AVG en de wet op het politie-
ambt. Het programma kan nog 
aangepast worden aan de resulta-
ten van het actieplan.  
 

06.03  Julie Chanson (Ecolo-Groen): Madame la ministre, je vous re-

mercie d’avoir répondu très précisément à l’ensemble de mes ques-
tions.  
 
Au vu de tout ce qui est déjà mis en place pour éviter que ce type 
d’entrave grave ne se produise, j’ai simplement envie de dire qu’il faut 
voir l’impact qu'aura le plan, qui va se baser sur les recommandations 
du COC, et si ce plan permettra de ne plus avoir autant de consulta-
tions illicites. Pour cela, il faut attendre la mise en place de ce plan et 
son application, et avoir un peu de recul. En effet, au regard des dis-
positions mises en place et de la formation telle que vous nous la pré-
sentez aujourd’hui, on a un peu de mal à croire qu’il y ait autant de 
consultations illicites. On parle de dizaines de milliers. C’est quand 
même assez interpellant. J’attends de voir et je vous interrogerai sans 
doute à nouveau pour en savoir davantage.  
 

06.03  Julie Chanson (Ecolo-

Groen): Het plan, dat gebaseerd 
zal zijn op de aanbevelingen van 
het COC, kan er mede toe bijdra-
gen dat dergelijke ernstige inbreu-
ken voorkomen worden. Met alle 
maatregelen die al in voege zijn, is 
het moeilijk te geloven dat er 
sprake is van tienduizenden onge-
oorloofde raadplegingen.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

07 Samengevoegde vragen van 

- Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en Demo-
cratische Vernieuwing) over "De veiligheidsmaatregelen voor de kustregio" (55037007C) 
- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De nood aan extra capaciteit en politieversterking in de kustge-
meenten" (55037181C) 

07 Questions jointes de 

- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "Les 
mesures de sécurité pour la région côtière" (55037007C) 
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- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"La nécessité de renforcer la capacité et les effectifs policiers dans les communes côtières" 
(55037181C) 
 

07.01  Yngvild Ingels (N-VA): Mevrouw de minister, dit is een jaarlijks 

terugkerende vraag. In bepaalde maanden van het jaar kent de kust-
regio een bevolkingstoename, wat problemen oplevert voor bijvoor-
beeld de ambulancediensten van de hulpverleningszones. Ook bij de 
politiediensten wordt altijd gekeken naar extra ondersteuning wegens 
de grote toeloop. Daarnaast leert de geschiedenis ons jammer genoeg 
dat er al wel wat incidenten hebben plaatsgevonden in de treinen, in 
de stations en op de stranden. 
 
Mevrouw de minister, welke extra maatregelen zult u deze zomer ne-
men? De hulpdiensten moet de problemen uiteraard kenbaar maken, 
daar ben ik mij van bewust. Hebt u extra vragen gekregen? We kennen 
de traditionele ondersteuningsmechanismen, maar zoals steeds zullen 
die niet volstaan aan de kust. In welke bijkomende maatregelen hebt u 
voorzien? 
 

07.01  Yngvild Ingels (N-VA): 

Quelles mesures supplémentaires 
la ministre prendra-t-elle pour ren-
forcer les services de secours à la 
côte durant l'été? Ont-ils sollicité un 
appui supplémentaire?  
 

07.02  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik sluit mij aan 

bij deze vraag. Onlangs werd bekendgemaakt dat de federale politie in 
wat extra mensen zou voorzien om in te zetten aan de kust, maar blijk-
baar zijn de aantallen onvoldoende om aan shifts van 24 uur op 24 te 
kunnen voldoen. Ook op basis van mijn contacten durf ik die extra man-
schappen een druppel op een hete plaat te noemen. 
 
De politiediensten suggereren als oplossing dat het zomerseizoen be-
schouwd zou worden als een evenement. Dat maakt het mogelijk om 
in een bepaalde periode een beroep te doen op de HYCAP om extra 
manschappen te voorzien, zoals mevrouw Ingels al zei. Eén miljoen 
bezoekers tijdens die periode is niet niets. In het verleden hebben we 
al verschillende problemen gekend. 
 
Een aantal politiezones gaat zeer creatief te werk en sluit op eigen 
houtje samenwerkingsakkoorden met andere politiezones. De politie-
zone Antwerpen is bijvoorbeeld naar verluidt bij zo’n deal betrokken. 
Structurele maatregelen zijn echter nodig. 
 
Mevrouw de minister, bent u bijvoorbeeld bereid om het zomerseizoen 
te erkennen als een evenement? Kunnen er meer agenten voorzien 
worden vanuit de federale politie? 
 
Mevrouw Ingels verwees eveneens naar de incidenten op de treinen 
en in de stations. We moeten dus ook bij de spoorwegpolitie in meer 
manschappen durven te voorzien. Ik hoor echter dat er ook daar on-
derbemanning is. Zal daaraan extra aandacht worden besteed? 
 

07.02  Ortwin Depoortere (VB): 

La police fédérale compterait dé-
ployer des effectifs supplémen-
taires à la côte pendant la période 
estivale, mais ils seraient insuffi-
sants. Les services de police pro-
posent de considérer l'été à la côte 
comme un événement de manière 
à pouvoir recourir à la capacité 
HYCAP. 
 
La ministre y est-elle disposée? 
Est-il envisageable de déployer da-
vantage d'agents de la police fédé-
rale? Les effectifs de la police des 
chemins de fer seront-ils égale-
ment renforcés?  
 

07.03 Minister Annelies Verlinden: Collega’s, de federale politie zal 

deze zomer in onze kustgemeenten in elk geval een versterking van 
28 politiemensen leveren. Om de precieze verdeling per zone te ont-
vangen, zou ik u willen vragen om een schriftelijke vraag in te dienen.  
 
De spoorwegpolitie zal daarnaast tussen 15 juni en 15 september op-
nieuw, net als de voorgaande jaren, een zomerplan in plaats stellen. In 
de praktijk betekent dit dat er vooral in de treinen zichtbare politiepa-
trouilles worden voorzien, waarbij specifieke aandacht gaat naar feno-
menen die het onveiligheidsgevoel van zowel de reizigers als de trein-
begeleiders zouden kunnen vergroten, meer specifiek naar het doel-
publiek dat uit is op het verstoren van de openbare orde. Dat gebeurt 

07.03  Annelies Verlinden, 

ministre: Cet été, la police fédérale 
fournira un renfort de 28 policiers 
aux communes côtières. La répar-
tition exacte peut être obtenue sur 
demande écrite. La police ferro-
viaire élabore un nouveau plan été 
pour la période allant du 15 juin au 
15 septembre. Les trains seront 
équipés de patrouilles de police 
visibles. L'accent est mis sur la 
frange qui cherche à perturber 
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in functie van de vergaarde inrichtingen, onder meer de reizigersstro-
men en de camerabeelden, maar ook de weersomstandigheden en 
conform de interne afspraken. 
 
De spoorwegpolitie zal op haar actieterrein op een geïntegreerde ma-
nier samenwerken met de NMBS en Infrabel – in hoofdzaak in de trei-
nen en, voor zover wenselijk, in de stations – om treinreizigers te ka-
naliseren, rondhangende jongeren of anderen die uit zijn op overlast te 
onderscheppen en er indien nodig tegen op te treden, geweld tegen 
personeel van de NMBS en Infrabel te helpen voorkomen en daar in-
dien nodig ook tegen op te treden, de veiligheid in de treinen te helpen 
garanderen door een zichtbare aanwezigheid, andere diensten bij te 
staan in geval van interventies in de spooromgeving – dus zowel op de 
treinen als op de sporen – en problematische groepen en personen te 
controleren om deze te kunnen afzonderen en indien nodig ook te es-
corteren.  
 
Indien wenselijk of noodzakelijk en in geval van te verwachten aange-
kondigde situaties met een hoog risico kan de spoorwegpolitie een be-
roep doen op versterking van andere diensten van de federale politie, 
zoals de federale reserve, de interventiekorpsen en de patrouillehon-
den. Zoals elke zomer zal ook de cavalerie van de federale politie pa-
trouilleren in de kustzones. Voor de ruiters werd werk gemaakt van een 
verdeelsleutel, zodat alle aanvragende politiezones, dus ook de zones 
buiten de kustomgeving, gedurende de hele zomerperiode over een 
gelijkwaardige steuninzet zullen kunnen beschikken. 
 
Wat betreft uw verzoek om het zomerseizoen te erkennen als een eve-
nement in de zin van MFO-2, dit is om organisatorische redenen niet 
mogelijk. Een grote toestroom van toeristen kan niet worden be-
schouwd als een evenement. Het gaat ook niet om een enkele organi-
sator met een enkele specifieke doelgroep en het is een lange periode. 
 
Naast de structurele versterking van de lokale korpsen aan de kust 
door de federale politie blijven natuurlijk ook de andere mechanismen 
inzake onderlinge bijstand bestaan. Het gaat dan om ondersteuning 
door de federale politie, met al dan niet gespecialiseerde middelen 
naar aanleiding van evenementen, de inzet van de Gehypothekeerde 
Capaciteit, vrijwillige laterale steun tussen politiezones en interzonale 
samenwerkingen. 
 
Al die maatregelen en mechanismen zorgen er samen voor dat onze 
geïntegreerde politie deze zomer opnieuw haar rol zal vervullen, niet 
enkel aan de kust maar in het hele land. Ik weet dat de uitdagingen 
groot zijn, maar we proberen zo efficiënt mogelijk om te gaan met onze 
politiemiddelen en ze in te zetten daar waar ze het meest nodig zijn. 
 

l'ordre public.  
 
La police ferroviaire collaborera de 
manière intégrée avec la SNCB et 
Infrabel, surtout dans les trains 
mais aussi dans les gares. En cas 
de situations à risque, la police fer-
roviaire peut faire appel à la ré-
serve fédérale, aux corps d'inter-
vention et aux chiens de patrouille. 
 
La cavalerie fédérale patrouillera 
dans les zones du littoral. Sur la 
base d'une clé de répartition, 
toutes les zones qui le demandent, 
qu'elles soient côtières ou non, 
pourront compter tout l'été sur un 
déploiement équivalent des cava-
liers. 
 
D'un point de vue organisationnel, 
il n'est pas possible de considérer 
la saison estivale comme un évé-
nement. Un afflux important de tou-
ristes ne peut pas être considéré 
comme un événement compte tenu 
de l'absence d'organisation et de 
groupe cible spécifique. En outre, il 
s'agit d'une longue période. 
 
En plus des renforts structurels au 
niveau fédéral, les zones du littoral 
peuvent bénéficier du soutien de 
l'HYCAP, de l'appui latéral volon-
taire entre les zones de police et 
des coopérations interzonales. La 
conjonction de toutes ces mesures 
permettra à la police de mener sa 
mission à bien durant l'été. Nous 
mettons tout en œuvre pour dé-
ployer les effectifs de police le plus 
efficacement possible.  
 

07.04  Yngvild Ingels (N-VA): Mevrouw de minister, als men de getal-

len hoort, kan men inderdaad zeggen dat dit niet voldoende is, al be-
grijp ik natuurlijk wel dat u geen 100 extra mensen in uw zak hebt zitten 
om naar de kust te sturen. Dit is een vraag die wij nu al voor de derde 
keer op rij stellen en waarschijnlijk zullen wij ze volgend jaar nog eens 
stellen. Een structurele aanpak, bijvoorbeeld met de erkenning als eve-
nement, is een vraag die vroeger ook al is onderzocht en dat blijkt in-
derdaad niet zo eenvoudig te zijn. Vroeger keek men naar de bezet-
tingsgraad van de hotels. Die kan men nog altijd bekijken, maar aan 
de kust zegt dat natuurlijk niet zoveel, omdat er heel veel dagjesmen-
sen zijn. Dat maakt het natuurlijk zeer moeilijk om een soort globale 
risicoanalyse te maken om te weten hoe men daar best mee omgaat. 
Wij zitten nu eenmaal met het probleem dat de lokale zones eigenlijk 

07.04  Yngvild Ingels (N-VA): Je 

comprends que la ministre ne 
puisse pas soudainement mobiliser 
100 personnes avec sa baguette 
magique. La demande d'une ap-
proche structurelle demeure. Les 
zones locales ne sont pas équi-
pées pour faire face à l’afflux en 
été. Je n'ai pas de réponse toute 
faite, mais nous pourrions peut-
être travailler avec un chef de 
corps comme gold commander 
pour toute la région côtière, comme 
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niet georganiseerd zijn voor een dergelijke toestroom gedurende twee 
maanden per jaar.  
 
Ik weet dus ook niet goed wat de oplossing is, want soms zie ik daar 
zelfs patrouilles van de lokale politie uit Wallonië. Zij komen soms naar 
daar en op zich is daar niets op tegen, maar het is toch redelijk ineffi-
ciënt als men mensen van overal in het land naar de kust moet krijgen. 
Ik heb er al over nagedacht of men zou kunnen werken met een gold 
commander – een korpschef die wordt aangeduid en dan fungeert als 
gold commander voor de hele kuststreek – zoals men dat doet in Brus-
sel als er een evenement is, maar ik denk dat de burgemeesters dat 
niet graag zullen horen. Ik heb ook zeker geen pasklaar antwoord, 
maar ik vrees dat het praktisch onvermijdelijk is dat wij opnieuw be-
paalde situaties zullen zien deze zomer. Dan zullen er weer stemmen 
opgaan dat het nooit genoeg zal zijn, maar het gebrek aan structurele 
aanpak is in mijn ogen storend. 
 

on le fait à Bruxelles pour les évé-
nements.  
 

07.05  Ortwin Depoortere (VB): Mevrouw de minister, ik dank u voor 

het antwoord. Ik betreur dat men het niet verder onderzoekt om het 
organisatorisch toch als een speciaal evenement te beschouwen. Ik 
weet ook dat de periode veel langer is en dat het niet te vergelijken is 
met een festival of een dagevenement, maar we moeten mijns inziens 
toch iets structurelers kunnen opzetten dan nu het geval is. 
 
Ik geloof in de goede intenties van een zomerplan. Ik geloof ook in de 
goede intenties om meer te controleren en meer in te zetten op de trei-
nen en de treinstations, maar het feit blijft wel dat dit een praktisch pro-
bleem is, zoals mevrouw Ingels al schetste. Ik denk dan vooral ook aan 
de lokale politiezones aan de kust. Als zij hun eigen mensen in een 
bepaalde periode niet meer met verlof kunnen laten gaan en als er 
zelfs mensen te kort zijn om in een permanentie van 24 uur op 24 te 
voorzien, dan is er meer nodig dan 28 federale agenten. Dan moet over 
iets anders en beters worden nagedacht. Een miljoen bezoekers zak-
ken naar de kust af. We moeten inderdaad niet alleen kijken naar de 
bezettingsgraad van campings en hotels, want er zijn ook andere fe-
nomenen. 
 
We mogen ook de andere problemen niet vergeten. Een aantal jaren 
geleden was er een grote toestroom van illegalen uit Noord-Frankrijk. 
We zagen ook dat relschoppers uit Nederland naar de kust afzakten. 
Er is tevens de problematiek van illegale transmigratie rond de haven 
in Zeebrugge. Al deze zaken samen moeten ons ertoe aanzetten om 
te zorgen voor betere en extra omkadering, ook vanuit het federaal ni-
veau en ook als dit moeilijk is. 
 

07.05  Ortwin Depoortere (VB): 

Je regrette que la piste d'une ap-
proche répressive ne soit pas ex-
plorée. Je crois aux bonnes inten-
tions, mais des problèmes pra-
tiques subsistent. Les agents de la 
zone de police eux-mêmes doivent 
également pouvoir prendre des 
congés. Si les effectifs sont insuffi-
sants pour prévoir une perma-
nence 24 heures sur 24 et 7 jours 
sur 7, il faudra plus que 28 agents 
fédéraux. Ce ne sont pas seule-
ment des touristes belges qui vien-
nent à la côte. Il y a quelques an-
nées, nous avons constaté un af-
flux important d'illégaux en prove-
nance du nord de la France. Des 
fauteurs de troubles venant des 
Pays-Bas descendent également 
sur notre côte. Nous avons besoin 
d'un cadre qui permette de faire 
face à ces problèmes.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: De vraag nr. 55037008C van mevrouw Platteau wordt uitgesteld. 
 

08 Questions jointes de 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"L'incendie dans les Hautes Fagnes" (55037122C) 
- Gaby Colebunders à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur 
"L'incendie dans les Hautes Fagnes" (55037124C) 
- Kris Verduyckt à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocratique) sur "Le 
feu de forêt dans les Hautes Fagnes" (55037177C) 

08 Samengevoegde vragen van 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en Demo-
cratische Vernieuwing) over "De natuurbrand in de Hoge Venen" (55037122C) 
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- Gaby Colebunders aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en 
Democratische Vernieuwing) over "De brand in de Hoge Venen" (55037124C) 
- Kris Verduyckt aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormingen en De-
mocratische Vernieuwing) over "De natuurbrand in de Hoge Venen" (55037177C) 
 

08.01  Kris Verduyckt (Vooruit): Mevrouw de minister, dit thema ligt 

mij bijzonder na aan het hart. Ik kom immers uit een regio met heel veel 
groengebieden. Daar heb ik ook regelmatig contact met lokale brand-
weerdiensten om te bekijken hoe we ons het best kunnen voorbereiden 
op veranderende omstandigheden. Dat is een interessante materie. Er 
zijn enkele discussies aan de gang, met Natuurbeheer onder meer, 
over hoe dergelijke branden te bestrijden. Dat is echter vooral gewes-
telijke materie. 
 
Ik vernam na de brand in de Hoge Venen dat onze politie slechts over 
één zogenaamde bambi bucket beschikt. Dat vind ik bijzonder eigen-
aardig. Er zou er een tweede zijn, maar die zou stuk zijn. 
 
Is het uw intentie om hier meer in te investeren? Ik kan me immers 
voorstellen dat er momenten zullen komen waarop we met mogelijk 
meer dan één brand worden geconfronteerd. Zeker als het gaat om dit 
soort van grote branden op zeer afgelegen plaatsen is het bijzonder 
nuttig om dit hulpmiddel ter beschikking te hebben. 
 
Dat is mijn belangrijkste vraag. Daarnaast had ik ook nog gevraagd 
naar eventuele andere investeringen die gepland zijn of die u in ge-
dachten heeft om dit soort van werk te kunnen doen. 
 

08.01  Kris Verduyckt (Vooruit): 

Dans les zones vertes, j'ai souvent 
des contacts avec les services lo-
caux d'incendie afin d'examiner 
comment nous préparer au mieux 
aux conditions variables. Après 
l'incendie dans les Hautes Fagnes, 
j'ai appris que la police ne disposait 
que d'un "bambi bucket".  
 
La ministre investira-t-elle davan-
tage dans ce canadair? Quels 
autres investissements envisage-t-
elle pour ce type de moyens de 
lutte contre le feu?  
 

08.02 Minister Annelies Verlinden: Het klopt inderdaad dat we mo-

menteel slechts over één bambi bucket kunnen beschikken. De andere 
werd in 2022 beschadigd tijdens een operatie. Er wordt momenteel 
werk gemaakt van de vervanging, maar u weet dat we daarvoor een 
overheidsopdracht moeten lanceren. Daar gaat tijd overheen voor de 
goedkeuring van de budgetten, de procedure enzovoort.  Bovendien is 
de technische afstemming tussen wat we al hebben en wat we zullen 
aankopen erg relevant. 
 
Eerder sprak ik al over het initiatief om via de Europese Commissie 
onze capaciteit inzake luchtblusmiddelen uit te breiden. Ik denk dat het 
geen schande is om over de grens te kijken. Dat doen andere landen 
trouwens ook. Zelfs landen die vaak geconfronteerd worden met bos-
branden, zoals Frankrijk, doen een beroep op middelen die bijvoor-
beeld in Griekenland ter beschikking zijn. De internationale inzet is dus 
wel degelijk relevant. 
 
Bovendien dient elke hulpverleningszone op basis van zijn risicoana-
lyse het vereiste materiaal, de noodzakelijke middelen en operationele 
organisatie te bepalen die nodig zijn om de geïdentificeerde risico’s te 
dekken. Dat maakt deel uit van het meerjarenbeleidsplan en operatio-
nele organisatieschema’s die de verschillende zones hebben opge-
maakt. 
 
U weet dat wij intussen ook werk maken van een verdere coördinatie 
tussen de verschillende hulpverleningszones, iets wat wij geleerd heb-
ben uit de crisis na de overstromingen van 2021, en dat wij bekijken 
welke zone welke middelen heeft. We bekijken hoe die middelen cen-
traal opgevolgd, en mogelijk zelfs ingezet kunnen worden, opdat dit zo 
effectief mogelijk gebeurt. Daarvoor nemen wij de nodige initiatieven. 
 
Wij hebben via federale dotaties in de loop van deze legislatuur 

08.02  Annelies Verlinden, 

ministre: Actuellement, nous ne 
disposons, en effet, que d'un seul 
"bambi bucket". L'autre engin a été 
endommagé lors d'une opération 
en 2022. On tente de le remplacer 
mais pour ce faire, nous devons 
lancer un marché public et une telle 
procédure est chronophage. En 
outre, le nouveau matériel que 
nous devons acheter doit être 
compatible sur le plan technique 
avec ce que nous possédons déjà. 
 
J'ai évoqué précédemment l'initia-
tive visant à accroître notre capa-
cité de bombardiers d'eau en fai-
sant appel à la Commission euro-
péenne. D'autres pays fréquem-
ment confrontés à des feux de forêt 
recherchent également des 
moyens autres que nationaux. 
 
En fonction de son analyse de 
risques, chaque zone de secours 
doit définir le matériel, les moyens 
et l'organisation opérationnelle 
dont elle a besoin pour couvrir les 
risques, conformément au plan 
stratégique pluriannuel et aux 
schémas d'organisation opération-
nelle. 
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147 miljoen geïnvesteerd in de hulpverleningszones. We hebben de 
lokale besturen gevraagd deze middelen bij voorrang in te zetten voor 
maatregelen die verband houden met het bestrijden van de kwetsbaar-
heid van de samenleving voor de klimaatverandering. 
 
De investeringsmogelijkheden van de Civiele Bescherming worden 
eveneens verhoogd met 2 miljoen. Dit is uiteraard niet het einde van 
het verhaal, want wij zullen moeten blijven investeren in onze hulpver-
leningsdiensten. 
 
Wij hebben voor deze brand geen beroep moeten doen op de helikop-
ters van Nederland of Duitsland. Onze luchtsteun is voldoende geble-
ken. Ondanks dit alles meen ik dat wij de kans op bosbranden en de 
impact ervan moeten evalueren, daar die zullen evolueren met de kli-
maatverandering. Daarom hebben wij de administratie de opdracht ge-
geven een voorstel uit te werken de capaciteit te verhogen. 
 
Wij gaan hierover in gesprek met het Europese crisiscentrum om te 
bekijken hoe we een beroep kunnen doen op Europese middelen en 
hoe we de coördinatie kunnen verbeteren. 
 

 
En parallèle, nous nous attelons à 
renforcer la coordination entre les 
différentes zones de secours et 
nous examinons les moyens dispo-
nibles dans chaque zone et la ma-
nière d'en assurer un suivi et un 
usage centralisés. 
 
À l'échelon fédéral, au cours de 
cette législature, nous avons in-
vesti 147 millions d'euros dans les 
zones de secours et demandé aux 
pouvoirs locaux d'affecter cet ar-
gent en priorité à des mesures de 
lutte contre l'impact des change-
ments climatiques. Le budget 
d'investissement de la Protection 
civile sera également augmenté de 
2 millions d'euros.  
 
Dans le cas de cet incendie, nous 
n'avons pas dû faire appel à des 
hélicoptères venus des Pays-Bas 
ou de l'Allemagne. Cependant, 
nous devons évaluer la probabilité 
et l'impact des feux de forêt, étant 
donné qu'ils évolueront en fonction 
des changements climatiques. 
Nous avons chargé l'administration 
d'élaborer une proposition d'aug-
mentation de la capacité. Nous 
évaluerons avec le centre de crise 
européen comment faire appel aux 
moyens disponibles à ce niveau et 
comment améliorer la coordination.  
 

08.03  Kris Verduyckt (Vooruit): Dank u, mevrouw de minister. Ik weet 

hoe overheidsprocedures werken. Toch is het belangrijk dat wij deze 
investering doen. Uit het recente Nederlandse rapport weten we dat 
het aantal natuurbranden flink aan het stijgen is. Samenwerking met 
het buitenland is dus een goede zaak. 
 
Wat de hulverleningszones betreft, heeft niet elke zone dezelfde no-
den. Niet elke zone bevindt zich in een gevaarlijke omgeving. In mijn 
zone zijn bijvoorbeeld veel heidegebieden. Daar is er een andere ve-
getatie dan bijvoorbeeld in naaldbossen of dergelijke. De discussies 
met het gewestelijke natuurbeheer zullen wij echt moeten aangaan. 
 
Inzake brandgangen, brandmasten of het bemannen van brandweer-
torens enzovoort passen we ons vandaag te traag aan de gewijzigde 
omstandigheden aan.  
 
Het is dus positief dat we in die zones investeren want dat zal absoluut 
nodig zijn om ervoor te zorgen dat we onze groengebieden kunnen 
blijven beschermen. 
 

08.03  Kris Verduyckt (Vooruit): 

Ces investissements restent impor-
tants car, à en croire un récent rap-
port néerlandais, le nombre 
d'incendies de zones naturelles est 
en forte augmentation. La collabo-
ration avec d'autres pays est donc 
positive. Il importe également plus 
que jamais d'entamer des discus-
sions avec les autorités régionales 
chargées de la protection de la na-
ture car les risques diffèrent en 
fonction des zones. En ce qui con-
cerne les coupe-feu, les mâts 
d'incendie ou les effectifs dans les 
tours de pompiers, nous nous 
adaptons trop lentement.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
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09 Vraag van Kris Verduyckt aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-

gen en Democratische Vernieuwing) over "Het proefproject om beelden van een ongeval of brand door 
te sturen naar de brandweer" (55036877C) 

09 Question de Kris Verduyckt à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démo-

cratique) sur "Le projet pilote d'envoi d'images d'un accident ou d'un incendie aux services d'incendie" 
(55036877C) 
 

09.01  Kris Verduyckt (Vooruit): Vorig jaar stelde ik u nog een vraag 

over een proefproject in drie brandweerzones waarbij de 112 aan mel-
ders van een ongeval of brand vraagt om live beelden door te sturen 
naar de dispatching van die hulpdienst. 
 

U antwoordde het volgende: “Het werken met beeldmateriaal kan on-
getwijfeld voordelen opleveren bij het assessment van een incident, 
maar is tegelijkertijd een delicate aangelegenheid, zoals u zelf ook aan-
gaf. Naast de technische haalbaarheid zullen mijn diensten samen met 
Volksgezondheid net daarom ook relevante aspecten met betrekking 
tot aansprakelijkheid, maar ook privacy en welzijn, van de operatoren, 
oproepers en omstaanders bestuderen en daarrond een werkingska-
der uitwerken. Het project van de Hulpverleningszone Centrum bepaalt 
dat het steeds de dispatcher is die om het doorsturen van beelden zal 
vragen. Het initiatiefrecht leggen bij de operator lijkt mij al een goed 
uitgangspunt, evenals een gepaste opleiding en ondersteuning. Ik kijk 
alvast uit naar de evaluatie van dit project in Oost-Vlaanderen. "Op-
merkingen of vragen tot bijsturing vanwege de noodcentrale 112 zullen 
worden bezorgd aan de betrokken hulpverleningszone.” 
 

Daarom mijn vragen: 
 

Hoe is dit proefproject afgelopen? Wat zijn de bevindingen? Werd het 
positief geëvalueerd? 
 
Wat zijn de volgende stappen na dit proefproject die u zal onderne-
men? Wordt dit proefproject uitgebreid naar andere zones? Zo ja, de-
welke? 
 
In uw antwoord vorig jaar sprak u van een werkingskader uit te werken, 
heeft u hierrond al initiatieven genomen? 
 

09.01  Kris Verduyckt (Vooruit): 

L'année dernière, j'avais déjà inter-
rogé la ministre concernant un pro-
jet pilote mené dans trois zones 
d'incendie. Il devait permettre au 
service 112 de demander aux per-
sonnes signalant un accident ou un 
incendie d'envoyer des images en 
temps réel aux services de se-
cours. La ministre avait alors ré-
pondu qu'il s'agissait d'une matière 
délicate, compte tenu de l'attention 
qu’il convenait de porter à plusieurs 
aspects, dont la responsabilité, la 
protection de la vie privée et le 
bien-être. 
 
Comment le projet pilote s'est-il dé-
roulé? A-t-il donné lieu à une éva-
luation positive? Quelles seront les 
prochaines démarches entreprises 
par la ministre? Le projet pilote 
sera-t-il éventuellement étendu à 
d'autres zones? Un cadre de fonc-
tionnement a-t-il déjà été élaboré?  
 

09.02 Minister Annelies Verlinden: Collega, we bespraken in de com-

missie al eerder het proefproject waarbij burgers wordt gevraagd om in 
geval van brand of een ongeval beelden door te sturen naar de brand-
weer. Zoals ik toen ook al geantwoord heb, geef ik voor alle duidelijk-
heid mee dat de noodcentrales 112 op zich niet betrokken zijn in dat 
proefproject, maar dat het een lokaal initiatief betreft waarbij de brand-
weerzones zelf, nadat ze door de noodcentrale 112 werden gealar-
meerd voor een interventie, aan burgers vragen om videobeelden door 
te sturen naar de dispatching van de desbetreffende hulpverleningszo-
nes. Technologische ontwikkelingen creëren nieuwe mogelijkheden en 
kunnen een significante verbetering betekenen voor zowel de dienst-
verlening aan de burger, als de veiligheid van de hulpverleners. 
 
Zoals ik eveneens al antwoordde in reactie op dit proefproject, is het 
werken met beeldmateriaal evenwel een delicate aangelegenheid in 
het kader van de aansprakelijkheid, de privacy en het welzijn van alle 
betrokken actoren. Rekening houdend met die bezorgdheden werd 
dan ook een voorontwerp van wet opgesteld dat het gebruik van ca-
mera’s door de operationele diensten van de civiele veiligheid regelt. 
Het ontwerp werd in eerste lezing goedgekeurd door de ministerraad 
en ligt nu voor advies bij de Raad van State en de GBA. We zetten 

09.02  Annelies Verlinden, 

ministre: Les centrales d'urgence 
112 ne sont elles-mêmes pas 
impliquées dans le projet pilote. Il 
s'agit d'une initiative locale, par le 
biais de laquelle les services 
d'incendie, après avoir été alarmés 
par la centrale d'urgence, deman-
dent eux-mêmes aux citoyens de 
transmettre leurs vidéos au dis-
patching de la zone de secours. 
Les nouveautés technologiques de 
ce type permettent d'améliorer le 
service au citoyen et la sécurité 
des intervenants. 
 
Il est en effet délicat de travailler 
avec des images. Il faut tenir 
compte de la responsabilité civile, 
de la protection de la vie privée et 
du bien-être de tous les acteurs 
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tegelijkertijd ook de syndicale besprekingen over dit ontwerp verder. 
Over de resultaten van dit proefproject werden wij tot hiertoe niet geïn-
formeerd. Ik kan dus niks zeggen over de vervolgstappen of de even-
tuele uitbreiding naar andere zones. We blijven uiteraard de evoluties 
ter zake nauwgezet opvolgen.   
 

concernés. Un avant-projet de loi 
réglementant l'utilisation de camé-
ras ou d'appareils photo par les 
services de la sécurité civile a été 
approuvé en première lecture par 
le Conseil des ministres et transmis 
pour avis au Conseil d'État et à 
l'APD. Des discussions syndicales 
sont également en cours à ce sujet. 
 
Étant donné que nous n'avons pas 
encore été informés des résultats 
du projet pilote, je ne peux pas en-
core me prononcer sur d'éven-
tuelles prochaines démarches ni 
sur une extension à d'autres zones.  
 

09.03  Kris Verduyckt (Vooruit): Ik dank de minister voor haar ant-

woord. Ik ben zeer geïnteresseerd in het wetsontwerp dat naar de Ka-
mer komt. Dat zullen we te gepasten tijde wel bekijken.  
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

10 Vraag van Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervor-

mingen en Democratische Vernieuwing) over "De verfransing van de luchtvaartpolitie van Zaventem" 
(55037143C) 

10 Question de Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démo-

cratique) sur "La francisation de la police aéroportuaire de Zaventem" (55037143C) 
 

10.01  Sigrid Goethals (N-VA): Mevrouw de minister, het is helaas 

niet de eerste keer dat we het thema aankaarten. Er heerst een groot 
tekort aan politieagenten in Vlaanderen en in de Vlaamse Rand. Om 
die reden zou de leiding van de federale politie gevraagd hebben om 
in Zaventem, dus in Nederlandstalig gebied, Franstalige agenten in te 
zetten, gelet op de piekperiodes in de zomer. Voor de N-VA kan dat 
niet door de beugel. 
 
We hebben vorig jaar al over de kwestie gesproken en toen ant-
woordde u dat er nog geen politieke consensus over bestond. Vandaag 
ligt er echter wel een akkoord op tafel om een Franstalige politie-een-
heid in te zetten in de luchthaven van Zaventem, een eentalige 
Vlaamse gemeente in de Vlaamse Rand. Wij hebben daar niets over 
gezien of gehoord. Het zou om een tijdelijke maatregel gaan. 
 
Hoelang geldt die tijdelijke maatregel? Gaat het effectief om een tijde-
lijke maatregel? Ik vrees immers dat die permanent zal worden. 
 
Hoeveel Franstalige agenten zijn daar momenteel al aan het werk? U 
hebt al een aantal promocampagnes gevoerd voor de rekrutering van 
politiemensen in het algemeen, inclusief de luchthavenpolitie. Welk re-
sultaat had die campagne? 
 
Wij zijn tegen de verfransing van de dienst. Heeft men naar alternatie-
ven gezocht, bijvoorbeeld door aspirant-agenten of desnoods de fede-
rale politie in te zetten of door mensen die vroeger al in de luchthaven 
hebben gewerkt, te vragen of zij eventueel willen terugkeren. Indien 
dat het geval was, welke pistes waren toereikend en welke waren dat 
niet? 
 

10.01  Sigrid Goethals (N-VA): En 

raison de l'importante pénurie de 
policiers en Flandre et dans la pé-
riphérie flamande, la police fédé-
rale souhaite déployer des policiers 
francophones dans la ville néerlan-
dophone de Zaventem. Pour mon 
groupe, c'est inacceptable. L'an-
née dernière, la ministre a déclaré 
qu’aucun consensus politique 
n’avait encore été atteint à ce sujet. 
Aujourd'hui, cette mesure tempo-
raire est toutefois à l'examen.  
 
La ministre peut-elle fournir des 
précisions? Quel a été le résultat 
des campagnes promotionnelles 
pour le recrutement général de la 
police?  
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10.02 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw Goethals, de federale 

luchtvaartpolitie op Brussels Airport kampt met een historisch capaci-
teitstekort. Dat tekort situeert zich voornamelijk bij de grenscontrole. 
De gevoerde rekruteringscampagnes hebben niet het gewenste resul-
taat opgeleverd. Bovendien mag de doorgedreven opleiding die de 
grenscontroleurs moeten volgen, allerminst worden onderschat. 
 
U zult het mij eens zijn dat er niks onaangenamer is dan een zomerva-
kantie, waar vaak al lang naar wordt uitgekeken, te moeten starten met 
een ellenlange wachtrij aan de controleposten. We hebben allemaal de 
berichten kunnen volgen van internationale reizigers die naar België 
komen en in Brussel bij aankomst in ons land heel lang moeten wach-
ten voor hun controle. De federale politie wil daarop terecht anticiperen 
en heeft het initiatief genomen om in het licht van het aankomende 
zomerseizoen in bijkomende capaciteit te voorzien voor de grenscon-
troles op Brussels Airport. Daarom is een proefproject gestart om me-
dewerkers op te leiden en ze tijdelijk te detacheren. Op 1 juni 2023 
werden dertien pas afgestudeerde aspirant-inspecteurs van de politie-
scholen van Brussel en Luik naar de federale luchtvaartpolitie op Brus-
sels Airport gestuurd om die politie te versterken. De medewerkers zul-
len tijdelijk worden afgedeeld en zullen dus niet op vaste basis in de 
plaats worden gesteld bij de federale luchtvaartpolitie. 
 
De maatregel draagt bij tot een meer adequate inzet van de beschik-
bare capaciteit van de federale politie. Ik moet u dan ook meegeven 
dat het gaat om een internationale omgeving met vaak internationale 
reizigers, waardoor het pilootproject of proefproject gerechtvaardigd 
werd geacht. 
 
De uitvaardiging van de maatregel is bovendien budgettair neutraal, 
aangezien de personeelsleden reeds op de loonlijst van de federale 
politie staan. 
 
In het kader van het proefproject zullen de medewerkers een verkorte 
opleiding krijgen. Het is binnen de grenzen van die vorming dat zij de 
controles zullen uitvoeren. Zij zullen vanaf maandag 19 juni 2023 voor 
het eerst operationeel worden ingezet. 
 
In de dienstplanning zal erover worden gewaakt dat er steeds een net 
opgeleide medewerker samenzit met een ervaren collega in dezelfde 
controlebox. Bovendien blijven de taalevenwichten gevrijwaard, in die 
zin dat in elke controlebox steeds iemand aanwezig is die het Neder-
lands als moedertaal heeft. 
 
Het proefproject zal het voorwerp uitmaken van een permanente eva-
luatie en zal, waar nodig, worden bijgestuurd. Wat voor mij voorop-
staat, is dat onze federale politie anticipeert en dat bovendien op een 
budgetneutrale manier kan doen. Ik dank dan ook de betrokken dien-
sten, die door het initiatief zullen bijdragen aan een vlotte en aange-
name start van het vakantieseizoen. 
 

10.02  Annelies Verlinden, 

ministre: La police aéronautique 
fédérale à l'aéroport de Bruxelles 
est confrontée à un manque his-
torique de capacité, principalement 
au niveau du contrôle des fron-
tières. Les campagnes de recrute-
ment n'ont pas donné les résultats 
souhaités. Afin d'anticiper les files 
d'attente interminables aux postes 
de contrôle, la police fédérale 
souhaite déployer une capacité 
supplémentaire pendant la saison 
estivale. 
 
Un projet pilote a été lancé le 1er 
juin 2023 afin d'affecter à la police 
aéroportuaire fédérale de l'aéro-
port de Bruxelles 13 aspirants ins-
pecteurs fraîchement diplômés des 
écoles de police de Bruxelles et de 
Liège. Il s'agit d'une mission tem-
poraire. Comme il s'agit d'un envi-
ronnement international avec des 
voyageurs souvent internationaux, 
ce projet a été considéré comme 
étant justifié. Il est en outre neutre 
sur le plan budgétaire. Chaque 
poste de contrôle sera toujours 
composé d'un collaborateur nou-
vellement formé et d'un collègue 
expérimenté et on veillera égale-
ment à ce que les équilibres lin-
guistiques soient respectés. Une 
évaluation permanente et des ajus-
tements éventuels sont également 
prévus.  
 

10.03  Sigrid Goethals (N-VA): Het staat natuurlijk buiten kijf dat er 

oplossingen gezocht moeten worden. Ik ben het natuurlijk met u eens 
dat de wachtrijen zo kort mogelijk gehouden moeten worden. Dat is 
aangenamer voor de reiziger. Ik vroeg u hoelang de tijdelijke maatregel 
geldt. U spreekt van een tijdelijk proefproject, maar de duur ervan heb 
ik niet gehoord. 
 
Hoe dan ook, mevrouw de minister, eigenlijk komt de regeling neer op 

10.03  Sigrid Goethals (N-VA): La 

ministre parle d'un projet pilote 
temporaire, mais n'évoque aucune 
date limite. Il s'agit en définitive de 
la francisation du corps de police, 
ce qui est totalement inacceptable. 
L'année dernière, mon groupe a 
déposé une résolution avec plu-
sieurs éléments de solution, mais 
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de verfransing van het politiekorps; u opent daarmee de doos van Pan-
dora. Dat is voor de N-VA totaal onaanvaardbaar. De N-VA heeft vorig 
jaar een voorstel van resolutie ingediend met een aantal oplossingen. 
Het waren geen wonderoplossingen, maar wel stukjes van oplossin-
gen. Het moet een en-en-enverhaal zijn. Het voorstel is natuurlijk net-
jes weggestemd door de meerderheid, wat ontzettend jammer is. 
 
Van het veld hebben we geleerd dat de inzet van Franstaligen vaak 
niet echt vlot verloopt. Dat heeft te maken met zowel praktische als 
juridische hinderpalen. Een praktische hinderpaal is bijvoorbeeld dat 
de betrokkenen debriefings niet kunnen volgen, omdat ze de taal niet 
machtig zijn, een juridisch obstakel is bijvoorbeeld dat het moeilijk is 
om een pv op te stellen als men de taal niet machtig is. 
 
U creëert hier een precedent. Als politiemensen uiteindelijk al niet meer 
de taal hoeven te spreken van de provincie of deelgemeente van ons 
land, zetten we deur open. We hebben ook postbodes te kort. Dan 
hoeven die misschien ook wel geen Nederlands meer te kunnen spre-
ken. Waarmee zijn we dan bezig? Ambtenaren aan gemeenteloketten 
zouden ook geen Nederlands meer hoeven te spreken. Kortom, u zet 
de doos van Pandora open. 
 
We blijven aandringen op doorgedreven promocampagnes in combi-
natie met fors meer middelen. Uiteindelijk gaat het dan vaak over mid-
delen. U bent blij dat de operatie budgetneutraal is en dat geloof ik 
natuurlijk. Dat is niet slecht. Er zal echter toch een financiële injectie 
moeten gebeuren. Waarom spreken we niet van risicopremies? Ik ver-
wijs naar de aanslagen in Zaventem, ondertussen alweer ettelijke jaren 
geleden. Agenten in Brussel lopen gevaar; agenten in Zaventem lopen 
tot op vandaag ook nog steeds gevaar; het gevaar loert nog altijd ach-
ter een hoekje. We mogen dat niet onderschatten. 
 
Ik denk dat we daarover goed moeten nadenken en verschillende op-
ties in aanmerking nemen. 
 

la majorité l'a rejetée. En outre, il 
nous remonte du terrain que le dé-
ploiement de francophones pose 
de nombreux problèmes, ne serait-
ce que pour dresser les procès-
verbaux. Il s'agit également d'un 
précédent. Si les agents de police 
ne doivent plus parler la langue, 
pourquoi encore imposer cette 
règle aux facteurs ou aux fonction-
naires préposés aux guichets? 
Cela revient à ouvrir une boîte de 
Pandore. Nous insistons à nou-
veau sur la nécessité d'organiser 
des campagnes de promotion 
dignes de ce nom combinées à une 
forte augmentation des moyens al-
loués.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De voorzitter: Vraag nr. 55037173C van de heer Rigot wordt uitgesteld. 
 

11 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-

gen en Democratische Vernieuwing) over "De globale aanpak van de georganiseerde criminaliteit" 
(55037176C) 

11 Question de Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-

tique) sur "La lutte globale contre la criminalité organisée" (55037176C) 
 

11.01  Yngvild Ingels (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mevrouw de mi-

nister, de aanpak van de georganiseerde criminaliteit is een strijd die 
op vele fronten gevoerd moet worden. Zowel het binnenlands- als bui-
tenlands beleid is van groot belang om deze ketenaanpak te laten sla-
gen. Zo moeten we in eigen land onder meer inzetten op de expertise 
en de capaciteit van onze politie-, veiligheids- en  justitiediensten, 
maatregelen nemen om de ondermijnende economie aan te pakken en 
kwetsbare jongeren weghouden van een criminele levensstijl. 
 
Daarnaast is een globale aanpak essentieel. De georganiseerde crimi-
naliteit stopt niet aan de landsgrenzen. Ook de bronlanden van de 
drugstrafiek en de internationale samenwerking tussen landen zijn van 
groot belang in de grensoverschrijdende aanpak. 
 

11.01  Yngvild Ingels (N-VA): La 

lutte contre la criminalité organisée 
doit être menée sur de nombreux 
fronts, en Belgique comme à 
l'étranger, afin de pouvoir assurer 
la réussite de l’approche en 
chaînes. Une approche globale est 
donc essentielle. 
 
Le 5 juin 2023, la ministre a parti-
cipé à une conférence réunissant 
quelques pays partenaires euro-
péens. Quelle évaluation y a-t-elle 
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Hierover had u 5 juni een conferentie met enkele Europese partnerlan-
den. 
 
Bij deze heb ik de volgende vragen: 
 
1) Welke evaluatie werd er gemaakt van de samenwerking? Wat zijn 
de huidige pijnpunten? Hoe zullen de pijnpunten worden aangepakt? 
 
2) Welke nieuwe plannen en afspraken zijn er gemaakt en op welke 
termijn? Welke rol zal ons land spelen? 
 
3) De conferentie doet een oproep naar sterkere en eensgezindere 
aanpak tussen Europese landen en instellingen. Waar liggen de moei-
lijkheden momenteel? Welke actiepunten werden hieromtrent opge-
steld? 
 

été faite de la collaboration ac-
tuelle? Comment les points qui po-
sent problème seront-ils traités? 
Quels nouveaux plans et accords 
ont-ils été convenus? Quel sera le 
rôle de notre pays dans ceux-ci? 
 
La conférence a appelé à une ges-
tion plus rigoureuse et plus homo-
gène parmi les pays et institutions 
européens. Où se situent les diffi-
cultés actuelles de ce point de 
vue?  
 

11.02 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw Ingels, we hebben 

maandag in het Havenhuis inderdaad een ministeriële bijeenkomst ge-
had van de Coalition of European Countries against serious and orga-
nised crime. Die coalitie werd in december 2021 gelanceerd door 
Frankrijk, Nederland, Spanje en België. Nadien hebben ook Italië en 
Duitsland zich bij dit initiatief aangesloten en er is ook interesse van 
andere landen die steeds vaker met georganiseerde misdaad worden 
geconfronteerd. Bovendien wordt de coalitie ondersteund door de Eu-
ropese Commissie, onder meer met de aanwezigheid van de commis-
saris maandag en bij de eerdere vergaderingen, maar ook door Euro-
pol en Eurojust. 
 
De samenwerking tussen de leden van de coalitie verloopt goed en 
tijdens de bijeenkomst van maandag hebben we besproken hoe het 
meerjarig actieplan van 2022 tot 2025 kan worden voortgezet. Dat ac-
tieplan werd goedgekeurd tijdens de vorige ministeriële bijeenkomst 
van de coalitie in oktober 2022 in Amsterdam en geeft invulling aan 
vier thema’s waarrond we met deze coalitie nog nauwer willen samen-
werken: het voorkomen en bestrijden van de georganiseerde drugscri-
minaliteit, in samenwerking met de landen van herkomst en doorvoer 
en met internationale partners; het vergroten van de weerbaarheid van 
de logistieke knooppunten en de processen; het opsporen, verstoren 
en terugdringen van criminele geldstromen en het omgaan met en het 
gebruikmaken van technologieën en innovaties. 
 
Ook Anne Milgram, directeur van het Amerikaanse Drug Enforcement 
Administration, was aanwezig op de bijeenkomst maandag. Zij heeft 
een heel interessante, maar ook erg zorgwekkende keynotespeech ge-
houden over de Amerikaanse aanpak van de georganiseerde drugscri-
minaliteit in het algemeen en de heel prangende VS-problematiek van 
fentanyl in het bijzonder. 
 
We bespraken hoe we nog nauwer kunnen samenwerken met de VS 
en het belang van het testen naar de aanwezigheid van fentanyl in an-
dere drugs, wetende dat de VS een andere geneesmiddelenmarkt heb-
ben, wat de vatbaarheid voor het fentanylprobleem nog groter maakt. 
Daarnaast heeft drugscommissaris Ine Van Wymersch een key-
notespeech gegeven om haar inzichten te delen over de aanpak van 
de drugsproblematiek. 
 
Het actieplan van 2020-2025 omvat in totaal elf acties die elk worden 
geleid door een of meerdere initiators. Ons land heeft de leiding voor 
de acties met betrekking tot de versterking van de weerbaarheid van 
onze havens en de andere logistieke hubs, samen met Nederland en 

11.02  Annelies Verlinden, 

ministre: Il s'agissait d'une réunion 
ministérielle de la Coalition de pays 
européens dans la lutte contre le 
crime organisé. La coopération se 
déroule bien. Nous avons discuté 
de la manière de poursuivre le plan 
d'action pluriannuel 2022. Entre 
autres choses, nous souhaitons 
coopérer encore plus étroitement 
dans la prévention et la lutte contre 
le crime organisé lié à la drogue et 
dans la détection, la perturbation et 
la réduction des flux financiers 
criminels. 
 
La directrice de la Drug Enforce-
ment Administration (DEA) améri-
caine était également présente. 
Son intervention sur l'approche 
américaine du crime organisé lié à 
la drogue et sur le problème actuel, 
qui est extrêmement pressant, de 
l'utilisation du fentanyl aux États-
Unis, était particulièrement préoc-
cupante. 
 
Le plan d'action 2020-2025 com-
prend un total de 11 actions. Notre 
pays, en collaboration avec les 
Pays-Bas et l'Allemagne, assure la 
direction des actions visant à ren-
forcer la résilience des ports et des 
hubs logistiques. D'autres actions 
comprennent la saisie des avoirs, 
le recours à de nouvelles technolo-
gies de détection, l'échange d'infor-
mations, la collaboration avec des 
pays d'Amérique latine et des Bal-
kans et le renforcement de la lutte 
contre la criminalité organisée. 
 
Dans la déclaration commune qui a 
été rédigée à l'issue de la réunion 
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Duitsland. Het betreft ook de uitwisseling van scheepsdata en het ge-
bruik van automatische nummerplaatherkenning. Andere acties heb-
ben onder meer betrekking op de ontneming en confiscatie van vermo-
gensbestanddelen waarvoor de Europese Commissie op onze vraag 
ook initiatieven zal nemen. Voorts gaat het over maatregelen die be-
trekking kunnen hebben op het voorkomen van criminele investeringen 
met illegaal verworven vermogen, over de inzet van nieuwe technolo-
gieën voor de detectie van illegale activiteiten en goederen en het in-
winnen en uitwisselen van informatie, en over de versterking van de 
samenwerking met de bron- en transitlanden in Latijns-Amerika, maar 
ook de westelijke Balkanlanden en het verhogen van de weerbaarheid 
en het vermogen om de georganiseerde criminaliteit te bestrijden. 
 
In de gemeenschappelijke verklaring die naar aanleiding van onze bij-
eenkomst op maandag werd opgesteld, wordt nog een reeks extra 
voorstellen geformuleerd, gaande van een betere afstemming tussen 
de verschillende landen van hun gerechtelijke straffen en administra-
tieve sancties over de versterking van de samenwerking met de rede-
rijen waartoe België en Nederland al een aanzet hebben gegeven op 
17 februari, tot de gezamenlijke aanpak van het ondergronds bankie-
ren voor criminele doeleinden. 
 
Aangezien de meeste van deze voorstellen op Europees niveau die-
nen te worden gerealiseerd, zal een belangrijke rol zijn weggelegd voor 
Spanje en België, de twee volgende voorzitters van de Raad van de 
Europese Unie. Samenwerking met de bevoegde Europese instanties 
en de andere EU-lidstaten is belangrijk om verplaatsingseffecten en 
duplicatie met al bestaande initiatieven zoals EMPACT te vermijden. 
Daarom waren maandag ook vertegenwoordigers aanwezig van de 
Europese Commissie, Europol en Eurojust. Ook het Europees Waar-
nemingscentrum voor drugs en drugsverslaving, dat verder zal worden 
uitgebouwd tot een volwaardig Europees drugsagentschap – een te-
genhanger van het Amerikaanse DEA –, zal in de toekomst deelnemen 
aan de bijeenkomsten van de coalitie. 
 
De volgende ministeriële vergadering zal naar alle waarschijnlijkheid in 
de eerste helft van 2024 plaatsvinden in Duitsland, mogelijk in Ham-
burg, omdat zich in die haven een soortgelijke problematiek voordoet. 
 

dans la Maison du Port d'Anvers, 
une série de propositions supplé-
mentaires ont été formulées, telles 
qu'une meilleure harmonisation 
des peines judiciaires et des sanc-
tions administratives, le renforce-
ment de la coopération avec les 
compagnies maritimes et la lutte 
commune contre les opérations 
bancaires clandestines à des fins 
criminelles. 
 
L'Espagne et la Belgique – les 
deux prochains présidents du Con-
seil européen – ont un rôle impor-
tant à jouer dans la mise en œuvre 
de ces propositions. Une coopéra-
tion au niveau européen est néces-
saire pour éviter les effets de dé-
placement. Une véritable agence 
européenne des drogues sera éga-
lement créée. 
 
La prochaine réunion ministérielle 
aura lieu au cours du premier se-
mestre de 2024.  
 

11.03  Yngvild Ingels (N-VA): We hebben hierover al eens van ge-

dachten gewisseld. Ik ben zeer blij met deze initiatieven. U hebt zeer 
goed begrepen dat dergelijke zaken op dat niveau besproken moeten 
worden. Ik dank u dat u daarvoor de nodige inspanningen doet. 
 
Het enige waarvoor ik altijd schrik heb, is dat het – zelfs met goede 
bedoelingen – praatbarakken worden. U hebt echter gelijk: het 
Spaanse en Belgische Europese voorzitterschap moeten bewerkstelli-
gen dat het hoog op de agenda blijft staan. Ik ben ook zeer blij dat jullie 
eveneens in het buitenland sprekers zoeken. 
 
Ik hoop gewoon dat het zo concreet mogelijk wordt, maar ik kan mij 
voorstellen dat u mijn bezorgdheid voor een stuk deelt. U hebt echter 
gelijk, dat Belgische voorzitterschap biedt opportuniteiten. 
 

11.03  Yngvild Ingels (N-VA): Je 

salue l'ensemble de ces initiatives. 
Ces questions doivent effective-
ment être examinées à l'échelon 
européen. Nous devons toutefois 
veiller à ce que la discussion ne se 
mue pas en palabres intermi-
nables. La présidence belge offre 
l'occasion d'aborder le dossier de 
la manière la plus concrète pos-
sible.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

12 Vraag van Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervor-

mingen en Democratische Vernieuwing) over "De genderneutraliteit van de identiteitskaart" 
(55037190C) 
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12 Question de Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démo-

cratique) sur "La neutralité en matière de genre des cartes d'identité" (55037190C) 
 

12.01  Sigrid Goethals (N-VA): Mevrouw de minister, in 2019 vernie-

tigde het Grondwettelijk Hof deels de transgenderwet van 2017, die 
duidelijk gebreken toonde, waardoor personen met een niet-binaire 
genderidentiteit ook de mogelijkheid moesten krijgen om het geslacht 
in hun geboorteakte aan te passen aan hun genderidentiteit.  
 
Om die reden heeft de federale regering een kleine twee jaar geleden 
een wetsontwerp voorbereid om onder meer de geslachtsaanduiding 
niet langer zichtbaar te laten op de identiteitskaart. Dat engagement 
vonden we ook terug in het regeerakkoord: “In België beschikt elke 
persoon zelf over haar/zijn/hun genderidentiteit. Wetgeving (m.b.t. 
genderregistratie) wordt aangepast om in overeenstemming te zijn met 
de beslissing van het Grondwettelijk Hof. De verdere implicaties daar-
van worden onderzocht.“ 
 
Echter kwam deze hervorming niet volledig tegemoetkomen aan de 
vastgestelde ongrondwettigheden. Zo stelt het Grondwettelijk Hof dat 
de principiële onherroepelijkheid van een aanpassing van de ge-
slachtsregistratie nog volledig zou moeten verdwijnen. Dus voor per-
sonen die meer dan één keer de registratie wensen aan te passen. 
 
Daarnaast is ook het rijksregisternummer gegenderd. Met name het 
laatste cijfer van de tweede groep van cijfers geeft het geregistreerde 
geslacht (even getallen voor vrouwen en oneven getallen voor man-
nen). Op die manier is het geboortegeslacht verbonden aan laatste cij-
fers van rijksregisternummer.  
 
Indien het wetsontwerp beoogt om het geregistreerde geslacht niet lan-
ger zichtbaar te op de identiteitskaart, of een afleiding van het geslacht 
mogelijk te maken, zou ook het rijksregisternummer aangepast moeten 
worden. 
 
Graag had ik hierover een stand van zaken opgemaakt. 
In hoeverre is er vandaag reeds tegemoetgekomen aan de vastge-
stelde ongrondwettigheden van het Grondwettelijk Hof betreffende de 
transgenderwet? Wat moet er nog gebeuren?   
Is de principiële onherroepelijkheid van een aanpassing van de ge-
slachtsregistratie vandaag verdwenen? 
Is er vandaag nog sprake van een gegenderd rijksregisternummer? In-
dien dit nog het geval is, waarom is hier nog geen werk van gemaakt? 
 

12.01  Sigrid Goethals (N-VA): En 

2019, la Cour constitutionnelle a 
annulé en partie la loi de 2017 sur 
les personnes transgenres.  
 
Dans quelle mesure a-t-on remédié 
entre-temps à l'inconstitutionnalité 
qui a été établie? L'irrévocabilité de 
principe d'une modification de 
l'enregistrement du sexe a-t-elle 
disparu aujourd'hui? S'est-on déjà 
penché sur la question de la disso-
ciation du genre et du numéro de 
registre national?  
 

12.02 Minister Annelies Verlinden: Mevrouw Goethals, wat betreft de 

vraag inzake de vastgestelde ongrondwettelijkheid inzake de transgen-
derwet en de principiële onherroepelijkheid van een aanpassing van 
de genderregistratie nodig ik u uit om u te wenden tot de minister van 
Justitie, die hiervoor bevoegd is. Dat geldt ook voor de tweede vraag. 
Het geslacht is immers een onderdeel van de burgerlijke staat en bij-
gevolg komt het aan Justitie toe om zich daarover uit te spreken. Het 
Rijksregister moet zich bij de registratie van persoonsgegevens hou-
den aan hetgeen wordt vermeld in de akte van de burgerlijke stand, 
wat het geslacht betreft, en dus is de registratie een bevoegdheid die 
elders wordt besproken.  
 
Wat de samenstelling van het rijksregisternummer betreft, is het de be-
doeling om alle persoonsgegevens aan dit uniek identificatiekenmerk 
te onttrekken. Ik zal dat echter niet van vandaag op morgen kunnen 

12.02  Annelies Verlinden, 

ministre: Les premières questions 
sont de la compétence du ministre 
de la Justice. Lors de l'enregis-
trement de données à caractère 
personnel, il faut s'en tenir pour le 
Registre national à ce qui figure 
dans l'acte de l'état civil s'agissant 
du sexe. 
 
Le but est de supprimer du numéro 
de registre national toute compo-
sante à caractère personnel. Tou-
tefois, ce numéro est utilisé comme 
clé d'échange entre les différents 
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doen. Het rijksregisternummer wordt gebruikt door vele overheden, in-
stanties en diensten als uitwisselingssleutel tussen de verschillende in-
formaticadiensten van de overheden op alle bestuursniveaus. Een ver-
andering van de structuur van dat nummer zal grote gevolgen hebben 
voor alle digitale diensten die gebaseerd zijn op de identificatie van 
natuurlijke personen. Het gaat hier trouwens niet alleen over overhe-
den sensu stricto, maar ook over ziekenhuizen en alle gerelateerde 
actoren.  
 
Bij het wijzigen van de samenstelling van de structuur van het Rijksre-
gisternummer bestaat het risico dat de verschillende voormelde pro-
cessen en toepassingen worden lamgelegd en dat de continuïteit en 
de integriteit van de overheidsdiensten derhalve ernstig en voortdu-
rend worden belemmerd. Voordat wij de samenstelling van het num-
mer wijzigen, is het dus noodzakelijk om een gedetailleerde impactstu-
die uit te voeren waarbij alle belanghebbende actoren worden betrok-
ken. De diensten van de FOD Binnenlandse Zaken bestuderen mo-
menteel de scope van een dergelijke studie en die zal nadien dus ook 
nog moeten worden uitgevoerd.  
 

services informatiques des autori-
tés, et ce, à tous les niveaux de 
pouvoir. Les hôpitaux et d'autres 
établissements analogues l'utili-
sent également. La modification de 
la structure de ce numéro risquerait 
d'entraîner de sérieuses perturba-
tions. Par conséquent, une étude 
d'impact détaillée doit être réalisée 
préalablement, en collaboration 
avec l'ensemble des acteurs.  
 

12.03  Sigrid Goethals (N-VA): Mevrouw de minister, ik zal mijn vra-

gen ook aan de minister van Justitie stellen. Het heeft natuurlijk een 
gigantische impact. Het gaat niet alleen over de identiteitskaart, maar 
er zijn ook links met het rijbewijs, ziekenhuizen, de zorg en dergelijke.  
 
Het is misschien een beetje gek om deze vraag aan u te stellen, maar 
op het moment dat we zouden kunnen veranderen van rijksregister-
nummer, zou het dan als crimineel niet interessant zijn om even van 
geslacht te veranderen? Zo krijgt men een nieuw rijksregisternummer 
en wordt het andere naar de prullenmand verwezen.  
 
Ik hoop dat hierover zeker zal nagedacht worden. Daar ben ik immers 
een beetje bang voor. Criminelen zijn zeer inventief. Laat ons dus ho-
pen dat dit niet kan. We zullen het in ieder geval opvolgen. Ik veron-
derstel dat een en ander deftig zal uitgevoerd worden.  
 

12.03  Sigrid Goethals (N-VA): Il 

ne faut pas non plus sous-estimer 
le risque d'usage malveillant par 
des criminels inventifs.  
 

12.04 Minister Annelies Verlinden: Laat ik een ander voorbeeld ge-

ven. Ook al ondergaat de persoon een geslachtsverandering, toch is 
het voor sommige geneesmiddelen nog belangrijk om te weten welk 
het initiële biologische geslacht was. Alles wissen uit het verleden zal 
dan ook om die redenen allicht nooit mogelijk zijn. Er zal altijd een con-
nectie gemaakt moeten worden. Dat zal die creatieve criminelen wel-
licht ook op andere gedachten kunnen brengen.  
 

12.04  Annelies Verlinden, 

ministre: Pour certains médica-
ments, il est important de connaître 
le sexe de naissance, raison 
notamment pour laquelle le passé 
ne peut probablement pas être 
effacé totalement.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

13 Question de Eric Thiébaut à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-

tique) sur "La protection civile dans un contexte européen" (55036967C) 

13 Vraag van Eric Thiébaut aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-

gen en Democratische Vernieuwing) over "De civiele bescherming in Europees verband" (55036967C) 
 

13.01  Éric Thiébaut (PS): Madame la ministre, l'Émilie Romagne a 

été frappée il y a quelques jours par de terribles inondations au lourd 
bilan humain et ayant fait des dégâts matériels énormes qui se chiffrent 
en milliards d'euros. 
 
Je ne peux dès lors que saluer que, dans le cadre de la solidarité eu-
ropéenne qui s'impose, une équipe B-Fast se soit rendue dans les 
zones touchées. Une équipe de 15 personnes de la protection civile a 

13.01  Éric Thiébaut (PS): Vrese-

lijke overstromingen in Emilia Ro-
magna hebben een zware mense-
lijke tol geëist en enorme materiële 
schade veroorzaakt. 
 
In het kader van de Europese soli-
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été envoyée sur place en emmenant des véhicules et 2 unités de pom-
page très puissantes capables de retirer 6.000 mètres cubes par 
heure. 
 
Cette mission d'aide, proposée par le gouvernement fédéral et accep-
tée par le gouvernement italien, devrait durer 10 jours au moins et est 
cofinancée par l'Europe. 
 
Madame la ministre, j'aimerais dès lors vous poser les questions sui-
vantes. 
 
Pouvez-vous me faire le point sur cette opération? 
Qu'en est-il, à l'heure actuelle, des capacités potentielles de la protec-
tion civile permettant de répondre à de tels appels à la solidarité? 
 
De manière plus globale, comment une telle opération est-elle coor-
donnée au niveau européen tant sur le plan humain, matériel mais 
aussi budgétaire? 
 
La Commission européenne a amélioré le mécanisme de protection 
civile de l'UE et créé rescEU. Comment la Belgique s'intègre-t-elle 
dans ce cadre en cas de catastrophes? Un financement européen 
existe-t-il pour renforcer certaines capacités dans les États-membres 
auquel la Belgique pourrait faire appel? Un modèle européen multidis-
ciplinaire sur le modèle belge de "B-Fast" auquel la protection civile est 
partie prenante est-il par ailleurs à l'étude? 
 

dariteit is B-FAST met medewer-
kers van de Civiele Bescherming 
en pompuitrusting naar het ramp-
gebied getrokken. Deze missie, die 
door de federale regering voorge-
steld werd, wordt medegefinan-
cierd door Europa. 
 
Kunt u een stand van zaken in ver-
band met die missie geven? Over 
welke capaciteit beschikt de Civiele 
Bescherming thans om op derge-
lijke oproepen in te gaan? Hoe 
wordt een dergelijke operatie op 
menselijk, materieel en budgettair 
vlak op Europees niveau gecoördi-
neerd? 
 
De Europese Commissie heeft res-
cEU in het leven geroepen. Hoe 
neemt België daaraan deel? Kan 
een Europese financiering be-
paalde capaciteiten van de lidsta-
ten versterken en zou België daar 
een beroep op kunnen doen? 
Wordt er momenteel een Europees 
model, dat gebaseerd is op het Bel-
gische B-FAST-model, bestu-
deerd?  
 

13.02  Annelies Verlinden, ministre: Merci pour l'efficacité, monsieur 

Thiébaut. Je vous remercie également pour vos compliments relatifs à 
l'envoi du module High Capacity Pumping de la Protection civile en 
Italie, dans le cadre d'une demande d'aide via le Mécanisme européen 
de protection civile (MEPC). 
 
La mission B-FAST, suite aux inondations en Italie, s'est terminée le 
4 juin et l'équipe est revenue hier, le 6 juin. Elle a effectué le pompage 
de 1 006 000 m3 durant sa mission à Conselice. Nous avons atteint le 
plus grand volume de pompage avec la plus petite équipe, ce qui té-
moigne clairement de la qualité de notre personnel et de notre équipe-
ment. 
 
Le soutien des autorités italiennes était excellent, tout comme l'a été la 
coopération opérationnelle avec les autres équipes sur place. Ce mo-
dule de pompage de la Protection civile, qui est certifié selon les stan-
dards de qualité européens, est l'un des modules que la Protection ci-
vile peut activer pour répondre à son obligation de solidarité. 
 
Le module Flood Rescue Using Boats en est un autre. Ce module 
d'intervention sera certifié en septembre lors d'un exercice européen 
en Pologne. La Protection civile n'est pas seule pour répondre pré-
sente dans ce cadre. Les autres partenaires de la structure interdépar-
tementale B-FAST disposent également de capacités de réponse es-
sentielles, comme l'hôpital de campagne envoyé récemment en Tur-
quie. 
 
La coordination européenne s'exerce tant de manière centrale via le 
Centre européen de coordination de la réaction d'urgence (ERCC) à 

13.02 Minister Annelies Verlin-

den: De module High Capacity 
Pumping van de Civiele Bescher-
ming werd naar aanleiding van een 
verzoek dat via het European 
Union Civil Protection Mechanism 
ingediend werd, naar Italië ge-
stuurd. De missie van B-FAST ein-
digde op 4 juni na het verpompen 
van meer dan een miljoen m³. We 
hebben het grootste volume met 
het kleinste team verpompt, een 
bewijs van onze efficiëntie. 
 
De steun van de Italiaanse autori-
teiten en de samenwerking met de 
andere teams was uitstekend. 
 
De pompmodule van de Civiele Be-
scherming, die aan de Europese 
normen voldoet, kan worden geac-
tiveerd om aan de solidariteitsver-
plichtingen te voldoen. Een andere 
module is de Flood Rescue Using 
Boats. Naast de Civiele Bescher-
ming zitten er nog andere partners 
in de interdepartementale structuur 
B-FAST met materieel zoals een 
veldhospitaal. 
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Bruxelles, qui a d'ailleurs récemment fêté ses dix ans, que par la pré-
sence d'une équipe d'experts de coordination sur place. Cette coordi-
nation est la colonne vertébrale du MEPC qui offre un cadre complet 
pour la réponse d'urgence, de la prévention à la réponse opération-
nelle, en passant par le soutien au développement des capacités des 
États membres y participant. 
 
En l'occurrence, la réponse était ici coordonnée par les autorités ita-
liennes qui ont une grande expérience des catastrophes naturelles, du 
fait de l'exposition particulière de l'Italie aux sécheresses, inondations, 
tremblements de terre et éruptions volcaniques. La Protection civile ita-
lienne est un acteur-clé au sein de l'Union européenne. Je l'ai aussi 
constaté lors de ma visite de travail à Rome, le 18 avril dernier. 
 
En ce qui concerne le budget, un cofinancement européen existe pour 
les pays offrants. Outre les capacités mises à disposition par la Bel-
gique dans le cadre du pool européen de protection civile, la Belgique 
met aussi des capacités rescEU à disposition. La Belgique a déjà fait 
appel de nombreuses fois à des financements européens, que ce soit 
pour le développement de formations, l'échange d'expériences, l'achat 
de matériel, le financement du transport, l'assistance, etc. Enfin, le Mé-
canisme européen de protection civile est depuis longtemps un modèle 
multidisciplinaire. Le terme civil protection désigne d'ailleurs, au niveau 
européen, tous types de réponses d'urgence, comme l'illustrent les 
types d'assistance variés fournis dans ce cadre. Une telle étude n'est 
donc pas opportune. 
 

Het Europese Emergency Res-
ponse Coordination Centre 
(ERCC) in Brussel centraliseert de 
coördinatie met een team van ex-
perts ter plaatse. Deze coördinatie 
vormt de ruggengraat van het Eu-
ropean Union Civil Protection Me-
chanism, dat een alomvattend ka-
der voor noodhulp biedt. 
 
In dit geval hebben de Italiaanse 
autoriteiten de respons wegens 
hun grote expertise ter zake geco-
ordineerd. De Italiaanse civiele be-
scherming speelt een sleutelrol in 
de EU.  
 
Wat het budget betreft, bestaat er 
een Europese cofinanciering voor 
de aanbiedende landen. Naast de 
capaciteit die België ter beschik-
king stelt in het kader van de Euro-
pean Civil Protection Pool, biedt 
ons land ook rescEU-capaciteit 
aan. België heeft vaak een beroep 
gedaan op Europese financierin-
gen, zowel voor opleidingen en de 
aankoop van materiaal als voor de 
financiering van het vervoer, enz.  
 
Het EU Civil Protection Mechanism 
is al lang een multidisciplinair mo-
del. Een dergelijke studie is dus 
niet zinvol.  
 

13.03  Éric Thiébaut (PS): Madame la ministre, je vous remercie. 

Vous savez que je suis un grand défenseur de la Protection civile fé-
dérale. Je ne peux que me réjouir de voir que son action au niveau 
européen a encore été saluée par nos partenaires, par nos voisins. 
J'espère dès lors qu'on en tiendra encore compte dans l'évaluation de 
la politique dans les années à venir. 
 

13.03  Éric Thiébaut (PS): Als ver-

dediger van de Civiele Bescher-
ming ben ik blij dat de actie van 
onze Civiele Bescherming op Euro-
pees niveau door onze buurlanden 
op applaus onthaald werd. Ik hoop 
dat er daar in het toekomstige be-
leid rekening mee gehouden zal 
worden.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

14 Question de Eric Thiébaut à Annelies Verlinden (Intérieur, Réformes instit. et Renouveau démocra-

tique) sur "Les domiciliations dans un logement insalubre" (55037135C) 

14 Vraag van Eric Thiébaut aan Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele Hervormin-

gen en Democratische Vernieuwing) over "De domiciliëring van personen met een ongezonde woning" 
(55037135C) 
 

14.01  Éric Thiébaut (PS): Madame la ministre, j'aimerais vous inter-

roger sur une problématique que rencontrent de nombreuses villes et 
communes dans notre pays. 
 
Actuellement, une commune ne peut pas refuser de domicilier une per-
sonne même si son habitation a été déclarée insalubre ou ne respecte 

14.01  Éric Thiébaut (PS): Een ge-

meente mag iemand die er zijn 
hoofdverblijfplaats heeft niet  
weigeren in te schrijven in het be-
volkingsregister, zelfs als de wo-
ning van de betrokkene ongezond 
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pas les normes de sécurité par exemple. 
 
Par contre, la commune doit inscrire la personne à titre provisoire. En 
effet, les locataires et les citoyens concernés ne peuvent pas être con-
sidérés comme sans domicile ou laissés sans solution de logement. 
Mais ils ne peuvent pas non plus être contraints de mettre leur santé 
en danger dans un logement insalubre. 
 
Sans évidemment remettre en question le droit constitutionnel au loge-
ment, cette situation – qui peut conduire à prendre un arrêté d'inhabilité 
dans les situations les plus extrêmes – pose question notamment 
quant à la qualité de vie et la sécurité des personnes à domicilier con-
cernées, l'engagement des propriétaires à mener les travaux qui s'im-
posent mais aussi quant à la responsabilité potentielle des autorités 
communales si, par exemple, un accident venait à découler de cette 
situation d'insalubrité notamment. 
 
Madame la ministre, j'aimerais dès lors vous poser les questions sui-
vantes. 
 
Vos services ont-il déjà mené une réflexion – qui permette de concilier 
le droit à un logement décent avec des perspectives pour rendre sa-
lubre le bâtiment concerné –  sur cette obligation pour les autorités 
communales de procéder à la domiciliation d'une personne alors que 
son habitation a été déclarée insalubre ou présente des problèmes de 
sécurité ? Qu'en est-il de la responsabilité des propriétaires et des 
autorités communales dans une telle situation? 
 
Des contacts avec les autorités régionales ont-elles déjà été pris afin 
d'évaluer la situation voire la législation en la matière? 
 

of onbewoonbaar verklaard werd of 
niet aan de veiligheidsnormen vol-
doet. Ze moet de betrokkene in dat 
geval wel voorlopig inschrijven. De 
burger in kwestie mag immers niet 
als dakloos beschouwd worden. Hij 
mag echter evenmin gedwongen 
worden zijn gezondheid in gevaar 
te brengen in een ongezonde wo-
ning. 
 
Ik wil het grondwettelijke recht op 
huisvesting natuurlijk niet ter dis-
cussie stellen, maar het gaat hier 
over een problematische situatie, 
met name wat betreft de levens-
kwaliteit en de veiligheid van de be-
trokkene en de plicht van eige-
naars om de nodige werken uit te 
voeren, maar ook wat betreft de 
mogelijke aansprakelijkheid van 
gemeenten als er zich een ongeval 
voordoet. 
 
Hebben uw diensten zich bezon-
nen over die verplichting voor ge-
meentebesturen om iemand met 
hoofdverblijfplaats in de gemeente 
in te schrijven hoewel diens woning 
ongezond verklaard werd, en daar-
bij getracht rekening te houden met 
zowel het recht op huisvesting als 
de vooruitzichten om de woning 
gezond te maken? Hoe zit het met 
de aansprakelijkheid van eige-
naars en gemeenten? Werden er 
contacten gelegd met de gewest-
overheden om de situatie of wetge-
ving te evalueren?  
 

14.02  Annelies Verlinden, ministre: Monsieur Thiébaut, je tiens au 

préalable à rappeler que l’inscription au registre de la population est un 
droit et une obligation, qui constate simplement une situation de fait et 
qui est dès lors indépendante des conditions matérielles et juridiques 
de l’installation dans un logement. 
 
Le rôle des registres de la population consiste uniquement à identifier 
et à localiser les citoyens. Les registres de la population n’ont donc 
nullement pour vocation de sanctionner des occupations illégales. 
 
L’inscription dite provisoire de personnes vivant dans un logement dont 
l’occupation permanente n’est pas autorisée pour des motifs de sécu-
rité, de salubrité, d’urbanisme ou d’aménagement du territoire provi-
soire a pour but, d’une part, d’assurer la fidélité des données des re-
gistres de population par rapport à la réalité de la résidence et, d’autre 
part, d’éviter que les personnes résidant de manière permanente dans 
des lieux qui n’y sont pas destinés encourent une marginalisation so-
ciale à défaut d’inscription. 
 
Cette inscription n’implique en aucune façon une légalisation de ces 

14.02 Minister Annelies Verlin-

den: De inschrijving in het bevol-
kingsregister is een recht en een 
plicht waarmee een feitelijke situa-
tie vastgesteld wordt en die los-
staat van de materiële en juridische 
voorwaarden voor de vestiging in 
een woning. Het betreft gewoon-
weg het identificeren en lokaliseren 
van de burgers en niet het bestraf-
fen van illegale bezettingen. De 
voorlopige inschrijving van perso-
nen in een woning waarvan de per-
manente bewoning om redenen 
van veiligheid, gezondheid of ste-
denbouw verboden is, heeft tot 
doel over betrouwbare gegevens te 
beschikken en te voorkomen dat 
die bewoners wegens ontstentenis 
van inschrijving gemarginaliseerd 
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situations en infraction aux règles de sécurité, de salubrité, d’urba-
nisme ou d’aménagement du territoire, et n’exonère pas les intéressés 
de leur responsabilité pénale. 
 
En effet, il est de la responsabilité de la commune d’activer les méca-
nismes administratifs et judiciaires qui mettront fin à une situation irré-
gulière de résidence, notamment une situation d’insalubrité, et ce, dès 
qu’elle en a connaissance. Si de tels mécanismes ne sont pas mis en 
œuvre par la commune, sa responsabilité pourrait être engagée. 
 
La responsabilité du propriétaire peut également être engagée s’il 
n’exécute pas certains mécanismes administratifs et/ou judiciaires afin 
de mettre le logement visé en conformité. 
 
En ce qui concerne votre deuxième question, lors de l’adaptation en 
2015 de la législation relative à la tenue des registres de la population 
et de l’inscription provisoire, les autorités régionales ont été consultées. 
Par contre, en ce qui concerne les aspects liés aux irrégularités du lo-
gement et une évaluation de la situation, je vous renvoie aux autorités 
régionales compétentes en la matière. 
 

worden. Door die inschrijving wor-
den die inbreuken niet gelegali-
seerd en wordt de strafrechtelijke 
aansprakelijkheid niet opgeheven. 
De gemeente moet inderdaad een 
eind maken aan illegale bezettin-
gen en de eigenaar moet zijn wo-
ning in overeenstemming met de 
normen brengen. Bij de aanpas-
sing van de wetgeving inzake het 
bevolkingsregister in 2015 werden 
de gewestelijke overheden geraad-
pleegd. Wat de onregelmatigheden 
in verband met de woonst betreft, 
verwijs ik u naar die overheden.  
 

14.03  Éric Thiébaut (PS): Madame la ministre, je vous remercie pour 

les éclaircissements assez juridiques que vous venez de donner. Le 
problème pour les bourgmestres, c'est qu'ils sont dans une zone grise 
entre la législation fédérale et la législation régionale. La législation ré-
gionale permet à un bourgmestre de frapper d'inhabitabilité un loge-
ment. À partir du moment où il est frappé d'inhabitabilité, le bourg-
mestre, en tant qu'autorité locale, estime qu'on ne peut pas habiter 
dans ce logement. Par ailleurs, la législation fédérale l'oblige à inscrire 
temporairement quelqu'un qui est présent dans ce logement classé in-
salubre et inhabitable. On est obligé, temporairement, de l'inscrire dans 
ce logement.  
 
Mon souci est le moment entre celui où on inscrit temporairement le 
citoyen et le moment où il y a une action en responsabilité sur la pro-
blématique de l'inhabitabilité. Si un problème se pose à ce moment-là, 
quid de la responsabilité du bourgmestre? C'est plutôt ça le problème. 
Le bourgmestre est obligé de l'inscrire temporairement, mais d'un autre 
côté, il a estimé, par rapport à la législation régionale, que le logement 
ne pouvait plus être habité, bien qu'il soit quand même tenu d'inscrire 
la personne. Sa responsabilité est engagée. Nous sommes là dans une 
zone grise qui, à mon avis, devrait être réglée au niveau de la législa-
tion fédérale. 
 

14.03  Éric Thiébaut (PS): Het 

probleem is dat de burgemeesters 
zich in een grijze zone bevinden 
tussen de federale en de geweste-
lijke wetgeving. Overeenkomstig 
de gewestelijke wetgeving kan de 
burgemeester een woning onbe-
woonbaar verklaren en een verbod 
afkondigen op de bewoning ervan, 
maar overeenkomstig de federale 
wetgeving moet de bewoner tijde-
lijk ingeschreven worden. Tussen 
het moment van die inschrijving en 
de aansprakelijkheidsvordering 
met betrekking tot de onbewoon-
baarheid dreigt de burgemeester 
aansprakelijk gesteld te worden als 
er zich een probleem voordoet. De 
federale overheid zou een wetge-
vend initiatief moeten nemen.  
 

14.04  Annelies Verlinden, ministre: (…) 

 

 

14.05  Éric Thiébaut (PS): Peut-être bien… 

 

 

Le président: Affaire à suivre, monsieur Thiébaut. 
 
L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 
La réunion publique de commission est levée à 15 h 23. 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 15.23 uur. 
  

 


